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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

Dr. Szentirmai István polgármester gondolatai az államalapıt́ás ünnepén

Dr. Szentirmai István
polgármester

Kedves Ácsiak!

Mintha tegnap lett volna, hogy kará-
csonyra készültünk, és búcsúztunk az 
esztendőtől, aztán közben ismét eltelt 
egy újabb. 

Hozott szépet és jót, hideget és 
meleget, örömöt-bánatot, könnyed és 
nehéz pillanatokat, mert, hogy ez maga 
az élet. 

Az életünk.

„A karácsony a szeretet, és ádvent a várakozás megszentelése. Az a gyerek, aki az első hóesésre vár – jól 

várakozik, s már várakozása is felér egy hosszú-hosszú hóeséssel. Az, aki hazakészül, már készülődésében 

otthon van. Az, aki szeretni tudja azt, ami az övé – szabad, és mentes a birtoklás minden görcsétől, 

kielégíthetetlen éhétől-szomjától. Aki pedig jól várakozik, az időből épp azt váltja meg, ami a leggépiesebb és 

legelviselhetetlenebb: a hetek, órák percek kattogó, szenvtelen vonulását. Aki valóban tud várni, abban 

megszületik az a mélységes türelem, amely szépségében és jelentésében semmivel se kevesebb annál, amire vár.”

Köszöntő

Érkeznek az akadályok elénk, a kihí-
vások, és mi igyekszünk átlépni rajtuk, 
megbirkózni velük. 

2024-ben sok ilyen volt, de itt va-
gyunk, egy közösséghez tartozunk, 
összeköt minket a hely, ahol élünk, a 
város, ami az otthonunk.

Küszöbünkön állnak az ünnepek, 
ilyenkor mindenkit megérint a kará-
csony  varázsa, üzenete.

Igyekszünk a békesség, a meghitt-

ség, a szeretet jegyében tölteni ezeket 
a napokat. Vigyük magunkkal a kará-
csony üzenetét a jövő évre is, értékei 
hassák át mindennapjainkat a 2025-ös 
esztendőben is!

Áldott karácsonyi ünnepeket és 
békés, boldog új esztendőt kívánok a 
képviselő-testület tagjainak nevében is 
az alábbi üzenettel!

Pilinszky János

Tartalom  HírekKözlemények

Karácsonyi köszöntő A református 

egyház ünnepi üzenete Szociális és 

egészségügyi dolgozók köszöntése

Advent az alapszolgáltatási központban

Báloztak az ovisok Interjú Bédi Jánossal

Rendőrségi hírek

Üzenet haza: Pulai Gábor

51 éves a Dr. Papp András Baráti Kör 
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Városházi hıŕek

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
október 24-én tartotta soron kívüli testületi ülését, melyet 
a helyi kábel TV is közvetített. 2024. november 11-én soron 
kívüli testületi ülés megtartására került sor. 2024. novem-
ber 20-án tartotta a képviselő-testület soros ülését, melyet 
a helyi kábel TV is közvetített. Az üléseket megelőzően az 
anyagok kiküldésre kerültek a képviselők részére.

2024. október 24-i soron kívüli testületi ülésen meghozott 
döntések: 

· A Képviselő-testület elhatározta, hogy 2025. évben is csat-
lakozik a hátrányos szociális helyzetű felsőoktatási hallgatók 
támogatását segítő Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkor-
mányzati Ösztöndíjpályázathoz. 

· A képviselő-testület a felülvizsgálatot követően megálla-
pította, hogy nem kívánja módosítani a 9/2024.(I.24.) számú 
határozatával elfogadott, Ács Város Önkormányzata és Ács 
Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata között létrejött köz-
igazgatási szerződést.  

· Elhatározta, hogy az Ács, Gyár u. 79. sz. alatti önkormány-
zati tulajdonú bérlakás épületének utólagos szigetelési mun-
káival kapcsolatos képviselői felvetéseket, kérdéseket hely-
színi bejáráson tisztázza. 

· A képviselő-testület elhatározta, hogy az Ács, Gyár u. 6. sz. 
alatti önkormányzati tulajdonú Bagolyvár épületének lábazat 
felújításával kapcsolatos képviselői felvetéseket, kérdéseket 
helyszíni bejáráson tisztázza a műszaki ellenőr bevonásával.

2024. november 11-i soron kívüli testületi ülésen meghozott 
döntés:

· A képviselő-testület döntött az Ács, Gyár u. 79. sz. alatti 
bérlakás teherhordó falainak utólagos vízszigetelésével és a 
csapadékvíz elvezetésének megoldásával kapcsolatosan. 

2024. november 20-i soros testületi ülésen meghozott 
döntések:

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Győr 
Nagytérségi Hulladékgazdálkodási Önkormányzati Társulás 
Társulási tanácsába a Győr-I régió képviseletében Nagyszent-
jános község polgármesterét Friderics Cecília asszonyt dele-
gálta. 

· Ács Város Képviselő-testülete elfogadta Ács Város Önkor-
mányzata 2024. I-III. negyedévi időszaki gazdálkodásáról szóló 
tájékoztatóját.

· Ács Város Képviselő-testülete az előterjesztés szerint 
elfogadta a 2022-2027. időszakra vonatkozó Helyi Esély-
egyenlőségi Program első felülvizsgálatát.

· Ács Város Képviselő-testülete az előterjesztés szerint 
elfogadta 2025. évi munkatervét.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete megbízta 
Balogh Attila programszervezőt az Ácsi Bartók Béla Művelő-
dési Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok intézményvezetői 
feladatainak ellátásával. 

· Ács Város Képviselő-testülete az előterjesztés szerint Ács 
város I. számú és II. számú fogorvosi körzeteinek körzetalakí-
tási javaslatával egyetértett. 

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete elha-
tározta, hogy a 70. életévüket betöltő, ácsi lakóhellyel rendel-
kező személyek, jövedelmükre tekintet nélkül ajándékcso-
magban részesülnek. Az ajándékcsomag értéke legfeljebb 
8.421.-Ft/fő. Döntött 900 fő részére a csomag tartamáról és 
megrendeléséről. 

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alteo 
Energiaszolgáltató Nyrt. kérelmére, az Ács, 0461/2, és az Ács, 
0585/12 helyrajzi számokon, az elvi hozzájáruláshoz szüksé 
ges döntés előkészítési feladatok megkezdését támogatta, 
két darab 6-7 MW névleges teljesítményű szélturbina fejlesz- 

tése céljából. 
· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 

hogy a BJB System Kft-vel érdemi tárgyalásokat folytat le 
2025. január 20-ig, az Árpád u. 2. sz. alatt felépítendő lakások 
tervdokumentációjáról. Helyszíni szemle tartását kéri a kép- 
viselő-testület és a bizottságok tagjainak részvételével.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete pályázatot 
kíván benyújtani a Külterületi utak fejlesztése, pályázati 
felhívás kódszáma: KAP-RD43-1-24 felhívás alapján, az Ács 
külterületén található, szilárd burkolattal nem rendelkező 
Ács, külterület - hrsz.: 083 helyi közút felújítására. A teljes 
projektméret legfeljebb bruttó 150.000.000,- Ft (önrész 
ebből 7,500.000,- Ft, vissza nem térítendő támogatás: 
142.500.000,- Ft.) lehet. A pályázat megvalósításához szük-
séges önerőt az Önkormányzat a 2025. év költségvetés ter-
hére biztosítja.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 
hogy monitoring rendszer megtervezésére és kiépítésére a 
BAMO Technology Hungary Kft. által az Ács 0421/71. hrsz-ú 
ingatlanon végzendő gazdasági tevékenység környezeti hatá-
sainak ellenőrzésére szerződést köt az ELGOSCAR Környezet-
technológiai Zrt.-vel (Budapest, Soroksári u. 164.). 

A szerződést megköti, de elhatározza, hogy az alapállapot 
mérésre akkor kerüljön sor, amikor a gyár építkezési munká-
latai befejeződtek, és az az aszfaltozás megtörténik.

A feladat a település belterületén végzendő légszennye-
zettség mérésre, továbbá opcionálisan a Concó-patakba bo-
csátott tisztított csapadékvíz vizsgálatára vonatkozik. A lég-
szennyezettség mérés egy alapállapot meghatározásra és 
2025. II. félévétől egy éven keresztül negyedéves gyakoriságú 
vizsgálatokra terjed ki. A légszennyezettség alapállapot 
vizsgálat díja: 2 776 400, - Ft + ÁFA. Opcionális tételként, egye-
di megrendelés alapján a gyár üzemelése során a hirtelen nagy 
mennyiségű lehulló csapadékot követően a katódgyár által a 
Concó-patakba engedett tisztított csapadékvíz bevezetési 
pontjánál akkreditált vízmintavétel és eredmény kiértékelés 
szolgáltatás díja: 305 760, - Ft + ÁFA. Felhatalmazza a polgár-
mestert a szerződés aláírására.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatározta, 
hogy a Városházán a volt aljegyzői irodában egy közös képvi-
selő-testületi irodát hoz létre, amelyben a Város Önkormány-
zata illetőleg a Roma Önkormányzat kap helyet.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete az előter-
jesztés szerint jóváhagyta Ács Város Önkormányzata és Ács 
Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata között létrejött 
közigazgatási szerződés módosítását. A szerződés II. fejezet 1. 
pontjában a helyiséghasználatra megjelölt Fő u. 45. sz. alatti 
ingatlan helyett a Gyár u. 23. sz. alatti ingatlan kerüljön meg-
nevezésre. A szerződés további pontjai változatlan formában 
maradnak. 

· Ács Város Önkormányzat képviselő-testülete a 2025. évi 
belső ellenőrzési tervet jóváhagyta. 

· Ács Város Önkormányzatának képviselő-testülete dön-
tött az igazgatási szünet elrendeléséről. 

· A képviselő-testület az Ács 2353/2 hrsz-ú, kivett klubház, 
udvar megnevezésű ingatlan bérleti jogviszonya tekintetében 
a MEMFÓ Nonprofit Kft. (2941 Ács, Cukorgyár- telep 14.) 
ügyében döntött.

A képviselő-testület 2024. november 20-án közmeghallga-
tást tartott. A polgármester tájékoztatta a lakosságot az Ön-
kormányzat 2024. évben elért eredményeiről és a 2025. évi 
tervezett fejlesztésekről. A fejlesztéseket prezentáció formá-
jában, képekkel illusztrálva is megtekinthettük. Az infrastruk-
turális fejlesztések bemutatását követően a 2024. rendezvé-
nyekről, a megvalósított programokról is hallhattunk. 



Kedves Ácsiak!

Lassan elköszönünk ettől az évtől is, 
de addig még vár ránk néhány igazán 
szép és tartalmas nap. Az ünnep, ami 
minden esztendő legszebbike.

Rohamléptekben közelít a karácsony, 
s talán mire ezek a sorok elérik Önöket az 
Ácsi Hírek oldalán, már meg is érkezik az 
ünnep, hogy megállásra késztessen ben-
nünket, hogy rendszerezzük gondolata-
inkat, visszatekintsünk arra, ami elmúlt, 
és végiggondoljuk, ami előttünk áll.  Így 
van ez a családban és a településeink 
életében, a munkában egyaránt.

Az én munkám, az én feladatom, 
hogy képviseljem és szolgáljam a válasz-
tókörzet településeinek – közöttük Ács – 
érdekeit, és megvalósítsam azokat az 
elképzeléseket, amit Önök fogalmaznak 
meg, hogy fejlődjünk, gyarapodjunk, 
hogy öröm legyen itt élni!

Tartalmas és munkával teli év van mö-
göttünk, de úgy érzem, amit vállaltunk, 

Karácsonyi köszöntő
munka csak egy szelete az életünknek, s 
csak akkor élünk jól és helyesen, ha a 
munkán és az egyéni érdekeken felül-
emelkedve meglátjuk egymásban az em-
bert is! Ha képesek vagyunk száműzni 
magunktól a rosszat, és hálásnak lenni a 
jóért!

Én 2024. karácsonyán azt kívánom, 
hogy éljük meg a maga szépségében és 
tartalmában az ünnep felbecsülhetetlen 
pillanatait, értékeljük, amink van, amit 
kaptunk, és adjunk melegséget egymás-
nak! Álljunk meg, mert ez az ünnep épp 
olyan, mint egy pont a mondat végén, 
amikor szünetet tartunk, mert új gondo-
lat, új mondat következik!

Áldott karácsonyt kívánok Ács vala-
mennyi polgárának!

azt sikerült teljesíteni. Ácson is számos 
fejlesztés történt és indult el, ha csak a 
Zöld Város program befejezését, utak 
építését nézzük, vagy a most induló isko-
lafelújítást, ami igen-igen esedékes volt 
már, és sikerült hozzá forrást találni. 
Érdemes volt küzdeni mindenért, de a 

Czunyiné dr. Bertalan Judit
országgyűlési képviselő
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Bemutatkozik dr. Pál Lóránd,
a III. számú háziorvosi körzet új orvosa

Hazánkban a háziorvosok majd 40 százaléka 65 év feletti. Az orvosi kamara tavaly februári közlése szerint Magyaror-
szágon csupán eggyel több 35 évnél fiatalabb háziorvos volt, mint 85 évnél idősebb. Nem csoda, hogy a háziorvosi praxisok 
feltöltése hatalmas terhet ró az önkormányzatokra, ugyanis egyre nehezebb betölteni azokat. Jó hír, hogy Ácson megol-
dódott a III. számú háziorvosi körzet hosszú évek óta húzódó problémája. Az ide tartozó betegeket ugyanis új orvos fogadja. 
Dr. Pál Lóránd a fiatal, magas tudással és komoly szakmai múlttal rendelkező háziorvos vette át a körzetet. 

prevenció, szűrővizsgálatok adta lehető-
ségekkel és remélem, hogy közösen 
Varga Orsolya szakápolóval ebben min-
denkinek segíteni tudunk, lehetősége-
ink szerint. A betegek Magyarországon, 
illetve valószínűleg Ácson is még nincse-
nek tisztában a prevenció nyújtotta 
lehetőségekkel. Remélem, hogy ezen, 
közösen változtatni tudunk – jelenti ki 
bizakodóan az elhivatott háziorvos, aki 
maga is sokat tesz egészsége megőrzé-
séért.

- Nagyon sokat sportoltam gyerek-
ként iskolában, egyetemen és ezt köve-
tően is. A sportágak közül a labdarúgás, 
kézilabda, középtávfutás voltak a ked-
venceim, de mára a foci maradt. Termé-
szetesen a legjobb, legtartalmasabb 
kikapcsolódást a családommal eltöltött 
kirándulások, túrázások valamint Erdély-
be történő „hazalátogatások” jelentik 
számomra, hiszen szüleim, testvérem és 
családja, feleségem szülei Erdélyben 
élnek.

Dr. Pál Lóránd az Ács város honlap-
ján  (http://w w w.acs-varos.hu/) 
megtekinthető rendelési időben, első-
sorban délelőtt és egyszer egy héten 
délután is a III. számú háziorvosi körzet 
betegeinek rendelkezésére áll. 

zése után Erdély egyetlen magyar nyelvű 
orvosi egyetemére, Marosvásárhelyre 
felvételiztem és itt sajátítottam el az 
orvostudomány alapjait. Itt ismerked-
tem meg feleségemmel, akivel csoport-
társak voltunk az orvosi egyetemen. 
2004 márciusában költöztünk Magyaror-
szágra és kezdtünk el dolgozni Tatabá-
nyán a Szent Borbála Kórházban, majd 
2006-ban összeházasodtunk. Kisfiunk 
most lesz 7 éves, néhány hónapja kezdte 
el az iskolát. A feleségem belgyógyász-
nefrológiai szakképesítéssel a tatabá-
nyai Dialízisközpontban gyógyítja a vese-
betegeket. 

- Természetesen a háziorvoslás elsőd-
legesen a prevencióra kellene, hogy 
épüljön, azonban ez Ácson még nagyon 
sok munkát, odafigyelést igényel. Sze-
retném, ha betegeim nagy része élne a 

- A Szent Borbála Kórházban az Orto-
pédiai és Traumatológiai Osztályon, illet-
ve a Sürgősségi Osztály Trauma részle-
gén dolgoztam egészen 2024 októbe-
réig, majd a váltás mellett döntöttem és 
ezután kezdtem el háziorvosként gyako-
rolni és tapasztalatot gyűjteni itt Ácson a 
Pénzásási Orvosi Rendelőben. Az, hogy 
Ácson egy hónapja megkezdhettem a 
háziorvoslást, nagyban köszönhető 
Gulyás Beátának illetve Dr. Szentirmai 
István polgármester úrnak is, akik mind-
végig támogattak elhatározásomban és 
segítettek a háziorvosi rendelő átvételé-
ben.

Nem véletlenül esett dr. Pál Lóránd 
választása Ácsra. A nagyváradi szüle-
tésű orvos számára különösen kedves 
és ismerős a kisvárosi lét, hiszen onnan 
indulva jutott el a nagyhírű Marosvá-
sárhelyi Orvosi és Gyógyszerészeti 
Egyetemre.

- Nagyváradon születtem 1979. már-
cius 5-én és a gimnázium befejezéséig 
Székelyhídon (Bihar megye) éltem egy 
kisvárosban, mely nagyságra Ácshoz ha-
sonló. Édesanyám a helyi orvosi rende-
lőben dolgozott szakasszisztensként há-
ziorvosok mellett. A gimnázium befeje-
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HI�REK RO� VIDEN

A református egyház nem adta ki a temető fenntartást 
vállalkozásba, hanem a presbiterek és egyháztagok tartják 
rendben. A legnagyobb közös megmozdulás - a halottak napja 
előtti takarítás - idén is megtörtént. A templom körül és a 
temetőben is komoly és látványos munkát végzett el a kis 
csapat. A munka lelkesen és összhangban telt, volt aki 
süteményt, volt aki kávét, pogácsát hozott a közösségi 
megmozdulásra.

Október 30-án a Komárom és Környéke Önkormányzati Társulás alakuló ülésén vettem részt, és koromból eredő 
megtiszteltetés ért, hogy levezető elnökként hívtam össze és vezettem az ülést, ahol javaslatomra megválasztottuk Dr. 
Molnár Attilát -Komárom polgármesterét- elnöknek. 

Komárom a járás legnagyobb települése, remek apparátussal és Polgármester Urat erre a posztra nem csak alkal-
masnak találtam, hanem úgy vélem, hogy eddig is kitűnően végezte a kistérséggel kapcsolatos munkáját.

Javaslatomat a tagok elfogadták, majd személyemben alelnököt választottak, amit tisztelettel elfogadtam!  
Mindent megteszek majd a következő ÖT ESZTENDŐBEN annak érdekében, hogy ÁCS mint a térség második 

legnagyobb lélekszámú városának ÉRDEKEIT ÉRVÉNYESÍTENI TUDJAM és valamennyi településsel egyetértésben 
hozzunk majd jó döntéseket.

November 14-én ünnepelte Ács Város Önkormányzata 
a szociális és egészségügyi munka napját. Az alkalomból 
Szőnyi Károlyné szociális dolgozó kapott kitüntetést. Elkö-
szönt a város Dr. Takács Ágnes helyettesítő háziorvostól – 
megköszönve munkáját – és Dr. Szentirmai István polgár-
mester üdvözölte Dr. Pál Lóránd háziorvost, aki átveszi a 
háziorvosi körzetet.

Minden Ácson és az ácsiakért szociális és egészségügyi 
területen dolgozó munkatársunknak köszönet jár elhiva-
tottságáért, amit külön hangsúlyozott Dr. Szentirmai 
István.

Dr. Szentirmai István
polgármester

ALAKULÓ TÁRSULÁSI ÜLÉS

A megjelenteket Csuka 
László elnök köszöntötte. Az 
eseményen a résztvevők meg-
emlékeztek elhunyt barátaik-
ról, majd köszöntötték az új 
tagokat. A közös ebéd után a 
baráti kör tagjai a fennállásuk 
25. évfordulóján készült felvé-
telt tekintették meg, majd es-
tébe nyúlóan beszélgettek. Az 
összejövetelen tiszteletét tet-
te az alapító fia, a 90 éves Pap 
András is, de az ország számos 
pontjáról érkeztek ácsi kötő-
désű tagok. 

PARKOLÓT ALAKÍTOTT KI
AZ ÖNKORMÁNYZAT

SZOCIÁLIS ÉS EGÉSZSÉGÜGYI DOLGOZÓK KÖSZÖNTÉSE

ÉVES ÖSSZEJÖVETELÉT TARTOTTA
A DR. PAP ANDRÁS BARÁTI KÖR

A Príma CBA üzletnek van parkolója, de sokan a 
területén kívül parkolnak egy gödrös, murvás terü-
leten, ahol eső esetén megáll a víz. Ezt a problé-
mát orvosolta az önkormányzat városgazdálko-
dása oly módon, hogy árkot ásott a terület szélére, 
majd újonnan hozatott murvával megszüntette a 
gödröket és lejtést adott a területnek az árok felé.

Folyamatosan keressük a megoldásokat a 
lakossági igények és jelzések alapján azért, hogy a 
közterületeken is komfortosabb, élhetőbb mó-
don lehessünk jelen!

Elkészült a Pénzásás ATM auto-
matája, segítve a településrész la-
kosságát abban, hogy könnyebben 
és gyorsabban jussanak készpénz-
hez. A beüzemelés folyamatban van. 
A bank a lakosság türelmét kéri.

ERRE VÁRTUNK!

TEMETŐ-KARBANTARTÁS
ÖSSZEFOGÁSSAL 
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A Pénzásásban lévő óvodaépület 
tetejéről a csapadékvíz elvezetése 
esőcsatornákon keresztül történt. A 
lefolyó csapadékvíz elszikkasztá-
sának kiépítése elengedhetetlenné 
vált, ezt végezte el a városgazdálko-
dási csoportunk. Az épülettől távo-
labb lévő szikkasztóba vezettük a vi-
zet az összes lefolyótól. Két szikkasz-
tót alakítottunk ki az épület mindkét 
felén. A lefolyó csapadékvíz ezért 
nem áztatja majd tovább az épület 
közvetlen környezetét.

Az önkormányzat saját forrásból vásárolta azo-
kat a facsemetéket, melyek jó részét már sikerült el-
ültetni. A Zichy parkba 2 hárs és 2 platán csemete 
került, a Bem utcába 15 gömbakác – folytatva a ta-
valy megkezdett sort –, a Magyar utcában pótoltunk 
meg nem fakadt csemetét és 10 újabb gömb kőris 
lett ültetve. A Zrínyi utcában 10 gömbjuhar kapott 
helyet, itt többet kellett pótolni is, a Klapka utcába 
pedig 5 darab jutott. A Fáy utcai játszótérre is került 
6 hárs, 2 csüngő cédrus, és még lesz további ültetés 
a játszóterekre a következő napokban.

A városközpont egyik legimpozánsabb, legmodernebb épü-
lete készült el Ácson a Big Dutchman Kft. székhelyeként. A par-
kosítás még hátra van, de öröm látni, hogy egy újabb olyan épü-
lettel gazdagodtunk, ami javítja a városképet, a cég pedig az 
iparűzési adóval segíti az önkormányzati gazdálkodást, lehető-
séget teremtve önerős terveink megvalósításához a jövőben!

SZIKKASZTÓ KÉSZÜLT

Ácson került sor november 26- án a  Ma-
gyarság Kicsi Nagykövete verseny díjainak 
átadására. Ez egy országos program, s azért 
Ácson került sor az eredményhirdetésre, 
mert két ácsi iskolás is részt vett a megmé-
rettetésen. A magyarság Kicsi Nagykövete 
verseny Komárom-Esztergom vármegyei 
fordulójának díjátadóján a Kicsi Nagykövet 
mellett három Kicsi Attasé címet is kiosztot-
tak a szervezők. A díjazottak egy dunai hajó-
úttal egybekötött Parlamenti látogatáson 
vehetnek részt. A program célja segíteni a 
diákok önfejlesztését, kreativitását, tehet-
ségük kibontakoztatását, hogy sikerélmé-
nyre és elismerésre tegyenek szert, motivál-
tabbak legyenek a tanulásban, és büszkék 
legyenek magukra és származásukra!

NEHÉZ SORSÚ ÁLLATOKÉRT
FUTOTTAK A FUTÁCS RÉSZTVEVŐI

NOVEMBER 16-ÁN ÁCS
ADOTT OTTHONT 

 IX. GÖRGEY ORSZÁGOS
LÉGFEGYVERES VERSENYNEK

Dr. Szentirmai István

SÚLYKORLÁTOZÁS
Dr. Szentirmai István polgármester arra kérte a Komáromi 

Rendőr-főkapitányságot, hogy fokozott ellenőrzéseket végez-
zenek a településünkön áthaladó kamionos forgalommal kap-
csolatban. Kiemelten fontosnak tartja, hogy biztonságban 
érezze magát a lakosság a mindennapokban, és megőrizzük vá-
rosunk nyugalmát. A Magyar Közút munkatársai nemrég kihe-
lyezték a 20t-s korlátozó táblákat, aminek köszönhetően meg-
indulhat a rendőri ellenőrzés. Bízunk benne, hogy az ellenőr-
zés eredményes és hatékony lesz, ennek következtében pedig 
a javul városunk közlekedés biztonsága! 

ÖRÖMMEL ÉS TISZTELETTEL
ÜDVÖZÖLJÜK
A BIG DUTCHMANT ÁCSON!

NAGYKÖVETEK ÁCSON
– KICSIBEN

Az ország számos településéről érkeztek ver-
senyzők, hogy összemérjék tudásukat. Gratulálunk 
a díjazottaknak, s köszönet mindenkinek, aki a ver-
seny szervezésében és lebonyolításában részt vett, 
-az önkormányzat nevében!

FOLYTATJUK A TAVALY
MEGKEZDETT FÁSÍTÁST!

A Futács rendezvényünk minden évben jótékony célokat is szol-
gál. Idén két szervezet részesült a befolyt nevezésekből és felaján-
lásokból, amit átadtunk számukra. 213.000 Ft folyt be a nevezések-
ből, sportolói hozzájárulásokból, illetve további 100.000 Ft támoga-
tást kaptunk az Ácsi Termál-Kertészet Kft-től. Így végül az a döntés 
született, hogy 100-100 ezer forinttal támogatjuk a két alapítvány 
munkáját és a fennmaradó 113.000 Ft-os összeget a kutyafuttatóra 
fogjuk fordítani tavasszal, az Ács Fejlődéséért Alapítványon keresz-
tül. Az összegek átutalásra kerültek és meg is érkeztek a Szurkolók 
az Állatokért Gerecse és Környéke Alapítvány, illetve a Dia Cicamen-
tő Alapítvány számlájára. Köszönöm minden résztvevő és felajánló 
részéről az EMBERSÉGET, SEGÍTŐ SZÁNDÉKOT első sorban, mint 
állatorvos, s másodsorban, mint polgármester!
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„..nevezd annak nevét Jézusnak…”                                                                                                          Gerecsei Zsolt
                                                                                                     református lelkipásztor

tudjuk-e valóban, miről van szó? Kará-
csonykor sem vagyok meggyőződve ar-
ról, hogy akár a Jézus név közös haszná-
latával ugyanarról beszélnénk. Lehet, 
hogy valakinek csak az ajándékot hozó 
Jézuskát jelenti. Más esetleg egy régi 
kor régi nagy emberét érti alatta. Eset-
leg költők, írók műveinek szereplőjét. 
Vagy festők kiváló modelljét. Az iroda-
lom- és művészettörténet alakját. Vallási 
(vallásos) szereplőt. Mások ünnepi kel-
lékfigurát: betlehemek hagyományos 
gyermek-bábuját. Népi hagyományok 
szegény, fázós, kiverten született fősze-
replőjét. Vagy éppen: senkit sem értünk 
alatta.

Jézus. Amikor ezt a nevet használjuk, 
legyen ott bennünk a karácsony (igaz) 
történetének isteni parancsa: „nevezd 
annak nevét Jézusnak, mert ős szabadít-
ja meg az ő népét annak bűneiből.” 
(Máté 1, 21) S a névben, karácsony Gyer-
mekében lássuk és örömmel fedezzük 
fel a Szabadítót. Azt aki nevében hordoz-
za életünk megtisztulásának, megújulá-
sának isteni programját. Aki születésé-
vel, életével, kereszthalálával és feltá-
madásával elfordította rólunk az Atya 
haragját, és kijelentette megbocsátó és 
elfogadó szeretetét. Enélkül a tartalom 
nélkül: üres marad Jézus neve. És üres a 
karácsony. Üres a szeretetünk, az aján-
dékunk, a szavaink. Persze, tudom: az, 
hogy „parancs”, máris kiveri a biztosíté-
kot sokaknál: ne mondja meg se az Isten, 
se az egyház, (se a pap…), hogy mit 
mondjak és mit higgyek. Nos, a Tízparan-
csolatban sokszor ott a szó: „Ne…” 
Nekünk magyarul felszólító mód. A hé-
ber nyelvben benne van a kijelentő ér-
lelem is: „nem” S valami olyan a jelen-
tése, hogy mivel én vagyok a te Istened, 
nem ölsz, nem lopsz, nem tanúskodsz 
hamisan stb… Azaz, has te az enyém 
vagy – mondja Isten, számodra ez nem 
parancs, hanem természetes, magától 
értetődő dolog.

Ennél szebbet és többet nem is kíván-
hatnék karácsonyra senkinek! Hiszen ez 
a legnagyobb ajándék, amit kaphatunk: 
Jézusban felismerni, hittel elfogadni a 
Szabadítót. Azt, akinek szeretetében és 
áldozatában újjászületve nem parancs 
és nem kényszer, hanem magától érte-
tődő, örömteli és csodálatos, hogy Isten 
Fiát Jézusnak nevezzük, mert ő szabadí-
tott meg bűneinktől. Nekem ez termé-
szetes. És neked? Amikor karácsony 
Gyermekét Jézusnak nevezed, örülj: 
hogy benne Szabadítódat nevezheted 
meg. Ne add alább! És tudd azt is, hogy 
világos az üzenet: nem is adatott az 
embereknek az ég alatt más név, amely 
által üdvözülhetnénk. (ApCsel. 4, 12) 
Mondjuk, nevezzük, dicsérjük együtt Őt, 
Jézust, a mi Szabadítónkat!        

benne sűrűsödik minden isteni terv: ő 
lesz, aki megszabadítja népét annak bű-
neiből. Magyarul nem érezzük, héberül 
azonban annál egyértelműbb a név és a 
küldetés teljes harmóniája. A (magyaro-
san használt) Jézus név (a héberben Je-
hósua, Jésua, Jósua) azt jelenti: szaba-
dító, megváltó, üdvöt hozó. Karácsony 
Gyermeke tehát nevében hordozza kül-
detését. Rá teljes mértékben igaz: No-
men est omen. A név: jel. Akkor is így van, 
ha abban a korban a Jézus név „tucat-
név” volt, megszokott, mondhatjuk így 
is: divatos volt (a Biblia is ismer több ilyen 
nevű személyt). Ám az Isten Fiának egye-
disége nevén túl valójában szolgálatá-
ban állott: Őt az Atya adta a világnak, 
szolgálata a szabadítás, a megváltás; 
mint Isten Fia ezért született.

Jézus. Amikor ezt a nevet kimondjuk, 
akár karácsonykor, ünnepi műsorokban, 
riportokban, leírjuk versekben novellák-
ban, vajon tudatában vagyunk-e, kiről 
beszélünk? Ez ma annál is inkább kérdés, 
mert mintha késztetést éreznénk arra, 
hogy beszéljünk, mindenről, minden-
ben, mindenhez, függetlenül attól, hogy 

Amikor nevet adunk gyermekeink-
nek, sok minden befolyásol minket. A di-
vat, korunk áramlatai, a vágy, hogy a leg-
különlegesebb, legegyedibb legyen a 
gyermek neve, vagy épp a családi hagyo-
mányokra figyelünk. Végtelen a szabad-
ságunk, az anyakönyvek lassan minden-
féle kitalált vagy kificamodott ötletet 
kénytelenek befogadni.

Karácsony ünnepében egy gyermek 
születése és az ő neve áll a középpont-
ban. Talán túlontúl megszokott már ne-
künk, és egyszerűen rámondjuk: a gyer-
mek, a fiú a Jézus nevet hordozza. Az 
evangélium azonban világosan elmond-
ja, hogy itt nem emberi akarat vagy divat, 
hanem Isten parancsa álla a háttérben. 
Egészen megkapó az a leírás, ahogyan 
Máté evangéliuma 1. részében a meny-
nyei Atya a földi apának, Józsefnek meg-
hagyja, hogy fogadja el jegyese, Mária fi-
át, és nevezze Jézusnak. Itt bizony nem 
József ízlése döntött, kénytelen volt 
meghajolni Isten akarata előtt. Miért is 
ne? A Fiú – az Isten, a mennyei Atya gyer-
meke. Ő rendelkezik felőle, és nemcsak 
nevével kapcsolatban. Sőt, nevében 
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A város segıt́ő szakembereinek köszöntése

Dr. Szentirmai István polgármester köszöntője

berek adják hozzá az ellátáshoz. Önök 
azok, akik egy-egy kicsit minden alkalom-
mal magukból is hozzátesznek az épp ak-
tuális feladathoz, az épp felmerült prob-
léma megoldásához. Az Önök minden-
napi tevékenysége tulajdonképpen az 
emberség. Intézményesített keretek kö-
zött végzik, de ez a lényegen nem változ-
tat. Emberségből adnak példát minden 
nap. Amikor idősekkel, rászorulókkal, fia-
talokkal, elesettekkel, betegekkel fog-
lalkoznak.  

 Én most a születéstől az elmúlásig 
minden fontos pillanatnál jelen lévő 
szakemberek, a szociális és egészség-
ügyi területek ácsi dolgozóinak áldozat-
kész munkájáért mondok köszönetet a 
város önkormányzata nevében. Gyer-
mek, felnőtt, időskorú, fogyatékos, 
szenvedélybeteg, pszichiátriai beteg, 
vagy hajléktalan, Önök az emberi méltó-
ságot tiszteletben tartva megadják min-
denkinek a megadható legtöbb segítsé-
get.  

Köszönöm, hogy sokszor erő felett és 
úgy dolgoznak, hogy Önöknek nem le-
het rossz napja, hiszen Önöktől mindig 
segítséget kérnek és várnak, de mindezt 
mosolyogva kell megtenni.

Kívánok további munkájukban sok 
örömöt, ahhoz jó egészséget!

Ács városa nevében mondhatom: 
büszke vagyok Önökre!

Isten áldása legyen a további tevé-
kenységükön!

Köszönöm, hogy itt lehetek!

mint amilyen hitelesek Önök, és amit vál-
laltak, amit a hivatásuknak választottak.

Ma Önöket ünnepeljük a szociális 
munka napján, a szociális dolgozókat, itt 
Ácson pedig a hagyományokhoz hűen az 
egészségügyi dolgozókat is.

Ha azt mondom, hogy nehéz munka 
az Önöké, nem túlzok. Bírni kell fizikai és 
lelki vonatkozásban is, mert akik segít-
ségre szorulnak, azok számára sokszor 
az odafigyelés, a szeretet az, ami legna-
gyobb igény, aminek híján vannak.

A szeretet húzódik meg a gondosko-
dás mögött, az őszinte odafordulás, az 
elfogadás motiválja tetteiket és lépései-
ket. Ezért sokkal több ez, mint „ellátás”. 
És ezt a többletet a dolgozók, a szakem-

Kedves Munkatársaim!
Kedves Szociális és Egészségügyi 

területen dolgozó Hölgyek, Urak!

A mai világban nehéz megtalálni a 
szavakat ahhoz, hogy valakit köszönt-
sünk, hogy egy teljesítményt elismer-
jünk, mert lassan elkopik a szavak ereje.

Tele van a világháló sokszor giccsbe 
hajló és senki által meg nem tartott in-
telmekkel, idézetekkel, bölcseletekkel, 
amiért gyakran nyúlnak az emberek, ha 
valami különlegeset szeretnének adni a 
másiknak.

Én most nem hoztam ilyet Önöknek. 
Azt hiszem az egyszerű szavak és gon-

dolatok sokkal hitelesebbek lehetnek, 

2024. november 14-én az idei évben is megtartották a Szociális Munka Napját. Ezen a rendezvényen Dr. 
Szentirmai István polgármester köszöntötte a szociális és egészségügyi területen dolgozó szakembereket. 
Háláját fejezte ki a jelenlévők és valamennyi területen dolgozó szakember kitartó, elkötelezett, odaadó mun-
kájáért. Dr. Takács Ágnes pénzásási háziorvostól elbúcsúzott, megköszönve a pénzásásiakért végzett áldo-
zatos munkáját, és üdvözölte Dr. Pál Lórándot, településünk új háziorvosát.

Gerencsérné Járóka Erzsébet az Ácsi Szociális Központ intézményvezetője szólt munkatársaihoz, méltatva 
mindennapi szorgalmas munkájukat, a tenni akarásukat, amelyet a legelesettebbek szolgálatában tesznek.  
Beszédében elmondta, hogy ez a tevékenység sokszor több, mint amit a hivatás szó magában foglalhat, 
hiszen saját személyiségükkel, kedvességükkel, figyelmükkel saját nehézségeiket hátrahagyva önmagukból 
adva segítenek, amely felbecsülhetetlen kincs. Az idei évben Szőnyi Károlyné gondozó részesült oklevélben, 
kiemelkedő munkája elismeréseként.

Az este egy hangulatos zenés előadással, és vacsora melletti kötetlen beszélgetéssel zárult.
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Adventi készülődés 

Az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási 
Központ minden egysége is erre törek-
szik december táján.

A Bölcsődében ünnepváró délutánt 
szerveznek, ahol a kicsiket és szüleiket il-
latozó sültalma, mézeskalács készítés és 
kedves karácsonyi történet várja. Termé-
szetesen a bölcsődei csoportokat az idei 
évben is meglátogatja a Mikulás és kará-
csonyi ajándékozásra is sor kerül. A cso-
portok játékkészlete bővül, így minden 
kisgyermek kipróbálhatja és használhat-
ja az ajándékba kapott játékokat.

A család és gyermekjóléti szolgálat 
munkatársai lelkesen és szorgalmasan 

 „Mosolyogjatok egymásra, a férje-
tekre, a feleségetekre, gyermekeitekre, 
válogatás nélkül minden embertársatokra 
– s ez segít majd, hogy kibontakoztassátok 
egymás iránti szereteteteket.”

Teréz Anya

Az advent a várakozás időszaka, ké-
szülődés a szeretet ünnepre. Az év végé-
hez közeledve mindenki vágyik a megér-
tésre, a harmóniára és a meghittségre. 
Ez az időszak, amikor nemcsak az ottho-
nok és a családok, hanem az intézmé-
nyek is igyekeznek az ünnepi pillanatok 
varázsát előteremteni.

Gerencsérné Járóka Erzsébet 
intézményvezető

Ezúton szeretnénk köszönetünket kifejezni Ács Város Önkormányzatának, az ünnepi ebédért az Eatrend Arrabona Zrt. -
nek, az Ácsi Adventi Angyalok Jótékonysági Egyesületének (200.000 Ft) és a Hartmann Hungary Kft  -nek akik, hosszú évek 
óta töretlenül támogatják szolgálatunk programjait és a karácsonyi ajándékozást.

Dr. Szentirmai István polgármester köszöntője az óvodai bálon

Köszönetnyilvánıt́ás

tet, tisztességet találjunk benne, és erre 
neveljük majd azokat is, akik utánunk kö-
vetkeznek. 

Tisztelt Bálozók!
Az óvoda fenntartója az önkormány-

zat, és mi igyekszünk mindent megadni, 
amit kérnek, segíteni a fejlesztési elkép-
zeléseket, és polgármesterként ígérem, 
hogy ez a jövőben is így lesz!

Hamarosan indul az óvoda felújításá-
nak egy újabb szakasza, amely által min-
den eddig el nem végzett munka megva-
lósul mintegy 215 millió forint értékben. 
A pályázatunk nyert!

Az óvoda dolgozói tarra kérem, hogy 
őrizzék, táplálják, gyarapítsák és adják át 
mindazt az érzelmi, tudásbéli értéket, 
ami építi a gyermekeinket!

Mindent köszönök, s felajánlok MA-
GÁNEMBERKÉNT 150 ezer forintot a cél-
ra, amit a bál zászlajára tűztek!

maradnak meg pozitív élményként, amit 
azokkal töltünk, akik képesek szeretni, 
képesek adni önzetlenül másoknak, és 
ezáltal saját maguknak is.

Ez a szeretet kölcsönhatása, ami tu-
dom, innen is érzem, hogy ott van Önök 
között ma este!

Nagyszerű óvodánk van, nagyszerű 
szakemberekkel. Az itt dolgozók munká-
jukkal, szolgálatukkal valamennyien hoz-
zájárulnak az óvoda történetének for-
málódásához, a jelenben képviselt érté-
keinek megalapozásához. 

Ezt hálás szívvel köszönöm!  
Közösen összecsomagolt batyu, amit 

gyerekként elviszünk az óvodából. Ben-
ne van a családi nevelés, a szülői ház min-
tája, amiből a későbbiekben táplálkozha-
tunk, de úgy kell összeállítani ezt a tar-
talmat -és ebben az óvoda az iránytű-, 
hogy felnőve, ha időnként kibontjuk ezt 
a batyut, emberséget, jóságot, becsüle-

Kedves bálozók!
Kedves óvodai dolgozók, szülők, hoz-

zátartozók!

Ezt az üzenetet azért írom Önöknek, 
mert ma nem tudok személyesen részt 
venni nagyszerű rendezvényükön, de 
szeretném, ha éreznék, hogy fontosak 
nekem, és hogy kicsit lélekben most én is 
jelen vagyok.

Szinte látom magam előtt, hogy meg-
telt a terem.

Látom, hogy Héreginé Ilonka párat-
lan és minden apró részletre kiterjedő 
figyelme, szervezőkészsége, kollégáinak 
és a szülőknek, résztvevőknek szeretete 
és igyekezete valami szívet melengető 
ÖSSZEFOGÁSRÓL árulkodik.

EZ AZ ÉRTÉK! 
Ez a fontos és a lényeges Kedves Bá-

lozók! Minden egyéb olyan lényegtelen! 
Mert az életben csak azok a pillanatok 

igyekeznek erőforrásokat előteremteni, 
hogy az ünnepi adakozás-ajándékozás 
minél bőkezűbbé válhasson. A csoma-
gok átadása az ünnepségen történik, 
amelyre a gyerekek műsorral készülnek. 
A kis fellépők hétről hétre egyre ügye-
sebbek, izgatottan várják, hogy a próbá-
kat követően közönségnek is előadhas-
sák a műsorukat. December elején a re-
gisztrált családokat pedig ünnepi fotó-
zásra várják, ezzel is segítve a karácsonyi 
hangulat megélését. Az Adventi idő-
szakot pedig a gyermekek verses ünnepi 
kisvideója teszi meghittebbé, amelyet 
napról napra a közösségi oldalon kísér-
hetnek figyelemmel.

Az idősek klubjában, az advent idő-
szakában már nem csupán az ünnepi dí-
szek, de a karácsonyi énekek is jelzik, 
hogy az év talán legszebb napjára min-
denki készül. A közösen eltöltött idő és 
készülődés mindenki számára izgalmak-
kal teli és közelebb hozza egymáshoz a 
résztvevőket. Az ünnep varázslatos per-
ceit az idősek karácsonyi műsora teszi 
feledhetetlenné.

 Az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási 
Központ munkatársai és ellátottjai nevé-
ben mindenkinek:

Örömteli adventi időszakot és szere-
tetteljes karácsonyi ünnepeket, Boldog 
Új Évet kívánok!
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Természetben lenni, s benne élni,
az a földi paradicsom!

Nyáron megnagyobbítottuk a lovak be-
állóját, amelynek padlástere takarmány 
tárolására alkalmas. Ez nem volt könnyű 
feladat, a megvalósításban Csabi bá-
tyám segített. Abban az évben még egy 
kisebb góré és pince is elkészült. 2024 
tavaszán úgy döntöttünk, hogy veszünk 
malacokat, az ő helyüket ekkor készítet-
tük el. 

Milyen értéket ad a természet közel-
sége, az önfenntartó élet?

- Apás gyerek voltam, ahová lehetett 
mentem Édesapámmal, sok mindenre 
megtanított, beleneveltek az önellátó 
életmódba. Ezt a tudást kamatoztatom 
jelenleg is. Gyermekkoromban is érde-
kelt az állattartás és a kertészkedés. 
Testvéremmel legeltettük a birkáinkat, 
Nagyapámmal jártam lovaskocsival a 
szőlőbe, a határba. Megfigyeltem, hogy 
a felnőttek mit és hogyan csinálnak, ezt 
próbálom a jelenben hasznosítani és a ja-
vunkra fordítani. Természetben lenni s 
benne élni az a földi paradicsom! Tavasz-
szal feléled a természet, kezdődhetnek 
a tavaszi munkák: a konyhakert rendbe-
tétele és a veteményezés. Engem ezek a 
dolgok feltöltenek, jó érzés mikor a ve-
teményes elkezd kibújni a földből. Az ön-
fenntartó élet több szempontból az em-
ber előnyére válik, tudjuk milyen tápa-
nyagot tettünk a földbe, vagy mit esznek 
az állatok, amelyekből később a táplálé-
kunkat készítjük. Sajnos a vegyszermen-
tes dolgokat nehezebb a mai körülmé-
nyek közt előállítani, mint gyermekko-
romban. Viszont az önfenntartó életnek 
van hátránya is, dolgozni kell vele és fele-
lősséggel jár. A nélkül semmi nem terem 
és az állat sem nő meg. Ezek mellett saját 
célra feleségem szokott készíteni ková-
szos kenyeret, házi tojásból tésztát, illet-
ve sajtot, túrót, vajat, amelynek az alap-
anyagát egy helyi gazdától szerezzük be. 
A kitartó munka meghozza gyümölcsét, 
a gyümölcsöt meg szeretjük, mert abból 
pálinkát lehet csinálni – mondja moso-
lyogva János, aki a dolgos hétköznapok 
mellett is gyakran szakít időt arra, hogy 
hazalátogassanak Ácsra.

- Évente több alkalommal megyünk 
látogatóba Ácsra, ahol életem egy ré-
szét töltöttem és ahol sok mindent meg-
tanultam a nagy betűs ÉLET-tel kapcso-
latban. Jó látni, ahogy fejlődik a város, az 
infrastruktúra. Úgy látom, hogy a város-
vezetés és a civil szervezetek próbálják 
kielégíteni az ott lakók igényeit. 

Lovász, tanyagazdát kerestek Csomádra 
egy lovas-iskolába, ahol bértartással is 
foglalkoznak. Ott nyugodtabb volt a lég-
kör és több szabadidőm volt. Szerettem 
volna saját lovat, így került hozzám egy 
fiatal ügető, Áronville, aki azóta is velünk 
él. Ebben a lovardában ismertem meg a 
feleségemet, aki bértartó volt a lovas-
iskolában, s akivel többször voltunk te-
replovagláson.

János mindig is kertes házat szere-
tett volna, hiszen úgy véli, ez jelenti a 
szabadságot az ember számára. S mivel 
feleségével nem csak a lovak iránti sze-
retetükben egyformák, nem is volt kér-
dés, hol alapítanak otthont.

- Ebben a kérdésben, hogy tanya vagy 
kertes ház, a feleségem Nóra erősített 
meg, aki ugyanúgy szeretett volna ta-
nyán élni, mert a lovát szerette volna ma-
ga mellett tudni. Így döntöttünk a tanya 
vásárlása mellett. Bács-Kiskun várme-
gyében, Ladánybenén vásároltunk egy 
tanyát, amely közel 1 hektár. Beköltözé-
sünkkor, 2022. augusztusban ezen a te-
rületen csak egy 50m alapterületű ház 
állt és egy fatároló. Még abban az évben 
elkezdtük a ház felújítását, ahol helyet 
kapott egy tömegkályha, Levente bá-
tyám jóvoltából. Lovaink számára pedig 
felépítettünk egy karámos beállót. 2023 
tavaszán elkezdtük az önellátás alapjait. 
Megépítettünk egy fóliasátrat, illetve a 
terület egy részéből konyhakertet alakí-
tottunk ki. Építettünk egy baromfi ólat 
és lekerítettünk a tyúkoknak egy udvart. 

- Egy 8 gyermekes család 7. gyerme-
keként születtem, testvéreimmel együtt 
Ácson nevelkedtünk. A helyi Gárdonyi 
Géza Általános Iskolába jártam, majd Ko-
máromban folytattam tanulmányaimat 
és faipairi gépmunkás végzettséget sze-
reztem. Iskolai évek alatt kijártam a helyi 
lovardába (amit mi csak lóistállónak hív-
tunk) ahol elsajátítottam a lovaglás alap-
jait. Ez volt az az időszak az életemben, 
amikor eldöntöttem, hogy amint lesz le-
hetőségem, lovakkal szeretnék foglal-
kozni. Később testvéreim által került 
hozzánk egy Baba névre keresztelt csikó, 
akinek a bekocsizásában még csak se-
gédkeztem, viszont belovagolni már én 
lovagoltam be. Ebben segítségemre volt 
Szentirmai Péter, aki megtanított lova-
golni. Péter által megismertem az Édes-
apját, akinek a lovak és a velük való fog-
lalkozás az élete része. Babának szüle-
tett egy csikója, akit betanítottunk nye-
reg alá és fogatba is. Ez a csupa szív ló 
Mátyás névre hallgatott. Akkoriban még 
volt Ácson fogathajtó verseny és Szent-
irmai István segítségével sikerült Matyit 
felkészíteni, hogy bemutató jelleggel 1-
es fogat kategóriában induljunk – kezdi 
történetének mesélését Bédi János, aki 
később több versenyen is sikeresen részt 
vett. 

Ácsról 2011-ben költözött Német-
országba és a Kasselmann Istállónál he-
lyezkedett el, ahol fiatal lovakkal dol-
gozott és elsajátította a díjlovaglás 
alapjait. Ezután következett Budapest, 
az Ügető.

- Egy álláshirdetésre jelentkezve ke-
rültem be a Kincsem Parkba az Ügetőre, 
tréningben hajtottam ügető lovakat. Itt 
is foglalkoztam fiatal lovakkal is és meg-
tanultam e szakág fortélyait. Több istál-
lóban is dolgoztam, de a legtöbb időt a 
Prolongo Istállónál voltam. Itt lehetősé-
gem nyílt részt venni egy meghívásos 
versenyben egy olyan lóval, amelyet én 
készítettem fel a versenyeire, így ismer-
tem az erősségeit, gyengeségeit. Elég 
erős mezőnybe kerültünk a sorsolás 
után. Kicsit izgulva és a szerencsében 
bízva indultam ki a lóval a versenypá-
lyára. A start után jó pozíciót kifogva haj-
tottam a versenyen, a célegyenesre rá-
fordulva még voltak előttem, de az utol-
só 100 méteren belül már elől voltam és 
sikerült Swarowskival megnyernünk a 
versenyt. Az életemnek ez a szakasza 
ezzel az első helyezéssel fejeződött be. 

A címadó mondat Bédi Jánostól származik, aki felkerekedett akárcsak a mesebeli legkisebb fiú és Ácsról indulva 
Németországon át, eljutott a Kincsem Park Ügetőjére, majd a Csomádi Lovasiskolát is maga mögött hagyva meg-
állapodott Bács-Kiskun vármegyében, Ladánybenén. A lovak szerelmesére mégsem mondható, hogy klasszikus 
mesehős, hiszen nem legkisebb gyermek, „csupán” utolsó előttiként látta meg a napvilágot népes és szerető család-
jában, ahonnan olyan értéket és tudást kapott tarisznyájába, melyeknek mai napig hasznát látja.
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Rendőrségi hıŕek

tett, biztonságos, megfelelő műszaki ál-
lapotú járművel induljanak útnak, vala-
mint fontos még a jól működő ablak-
törlő, a megfelelő ablakmosó folyadék 
használata és a páramentesítők megfe-
lelő működtetése.

időjárási-, látási- és útviszonyoknak meg-
felelően vezetik járműveiket. A havas, je-
ges, nedves úton javasolt a nagyobb kö-
vetési távolság tartása, és a megfelelő 
sebesség alkalmazása. 

Nagyon fontos az is, hogy jól felkészí-

Az év végi ünnepek alkalmából sokan 
útra kelnek, amely a téli időjárást is figye-
lembe véve kiemelt óvatosságot igényel 
a közlekedőktől.

Télen a közlekedési balesetek jellem-
ző oka, hogy a gépjárművezetők nem az 

Közlekedési tanácsok a téli időszakra!

Fontos tanácsok gépjárművezetőknek!

Fontos tudnivalók gyalogosok és kerékpárosok részére! 

Biztonságban az ünnepek alatt is!

Tanácsok, hogy ne váljunk bűncselekmény áldozatává!

A téli közlekedés veszélyeire és a bűn-és balesetmegelőzés fontosságára hívja fel a figyelmet Pogrányi 
Zsolt r. százados őrsparancsnok.

védők, irányjelzők, lámpák,) 
· A gyalogosok észlelése esős, illetve 

havas időben nehezebb, ezért kérjük, 
hogy a gyalogos-átkelőhelyeknél vezes-
senek lassabban, körültekintőbben!   

sági eszközöket (biztonsági öv, gyer-
mekbiztonsági rendszer), mert életeket 
menthetnek!

· A gépjármű csapadéktól való meg-
tisztítása is nagyon fontos. (üvegek, szél-

· Mindig kipihenten induljanak útnak.
· Türelmesen, kellő önmérséklettel, 

fokozott óvatossággal és a szabályokat 
betartva közlekedjenek,

· Használják a kötelező passzív bizton-

· Ne lépjenek hirtelen az úttestre, 
mindig legyenek körültekintőek.

· A gyalogosok és a kerékpárosok te-
gyenek meg mindent a saját észlelhe-
tőségük érdekében, szürkületben, sö-
tétben viseljenek világos ruhát. Lakott 
területen kívül, éjszaka vagy korlátozott 
látási viszonyok mellett a fényvisszaverő 
mellény használata kötelező.

· A kerékpárosok a kerékpárjukat kel-
lően világítsák ki. 

· A gyalogosan közlekedők vegyék fi-
gyelembe, hogy a téli időjárási viszonyok 
végett a gépkocsik féktávolsága jelentő-
sen megnő, ezért az úttestre való lelé-
pés előtt mindig győződjenek meg an-
nak veszélytelenségéről.

· Csak ott kelljenek át az úttesten, 
ahol arra a jogszabály (KRESZ) lehető-
séget teremt! Legbiztonságosabb, ha a 
kijelölt gyalogos-átkelőhelyen, a forga-
lomirányító fényjelző készülék zöld jel-
zésére haladnak át. 

bak, figyelmetlenebbek lehetünk. Emiatt 
könnyebben válhatunk bűncselekmény 
áldozatává.

megeket vonzó helyszínekre, ahol való-
színűbb lehet a vagyon elleni jogsérté-
sek bekövetkezése. A bevásárlások idején 
– talán az év vége miatt – már fáradtab-

Az ünnepeket megelőző bevásárlás 
időszakában a rendőrség kiemelt figyel-
met fordít a különböző bevásárló- és 
üzletközpontok, valamint olyan nagy tö-

csija indítókulcsát, lakáskulcsát lehető-
ség szerint a ruházatának belső zsebébe 
tegye!

· Legyen körültekintő az internetes 
vásárlások alkalmával és csak megbízha-
tó webáruházban vásároljon. A legbiz-
tonságosabb a termék személyes átvé-
tele és kifizetése.

· Soha ne töltsön le semmilyen prog-
ramot telefonos ügyintéző javaslatára! 
Akkor sem, ha erre telefonon, e-mailen, 
esetleg SMS-ben kapunk utasítást vagy a 
letöltési linket a magát banki ügyintéző-
nek kiadó javaslatára.

Ha bűncselekmény áldozatává vált, 
rögtön értesítse a rendőrséget a 112-
es segélyhívó telefonszámon!

· Fokozottan figyeljen értékeire, fő-
ként az üzletekben, üzletközpontokban 
történő vásárlások és a tömegközle-
kedési eszközökön való közlekedések so-
rán! 

· Bevásárlás során ne helyezze a tás-
káját a bevásárló kocsiba és ne hagyja azt 
rövid időre se őrizetlenül.

· Az ünnepi vásárláshoz ne vigyen ma-
gával a szükségesnél több készpénzt.

· A bankkártyás fizetés biztonságos, 
de semmi esetre se tegye kártyája mellé 
a PIN kódot.  

· A parkolóban leállított autójában ne 
hagyjon látható helyen táskát, műszaki 
cikket!

· Bevásárlások alkalmával iratait, 
pénztárcáját, mobiltelefonját, gépko-

Boldog, Békés, Biztonságos és 
Balesetmentes Ünnepeket Kívánok.
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Ha nem is világokat teremtünk,
de az illúzióját a világ egy kis szeletének...

30 óra! Nem csoda, hogy a VFX stúdiók 
számítógép parkjai sok ezer gépből áll-
nak.

Melyik munkájára a legbüszkébb? 
Mi volt a legnagyobb kihívás?

- Az elmúlt években sokféle filmen és 
projektben dolgoztam. Nagy élmény 
volt például a Harry Potter és a Csillagok 
háborúja filmek stáblistáján látni a 
nevemet. Később számítógépes játékok 
reklámjain dolgoztam, például az Assas-
sin's Creed, a Call of Duty, a Final Fantasy 
és a League of Legends kampányain. 
Ezek a nevek ismerősek lehetnek azok 
számára, akik aktívan játszanak, hiszen 
mindegyikük több milliárd dolláros be-
vételt termelő sorozat. 

- Néha az effektek szinte láthatatla-
nok, és az egyszerű néző sosem monda-
ná meg, hogy ott voltak. Manapság szin-
te nincs olyan film vagy sorozat, amely-
ben ne használnának vizuális effekteket. 
A filmkészítők egyszerűen nem enged-
hetik meg maguknak, hogy ezek nélkül 
dolgozzanak, még akkor sem, ha a pro-
móciók során azt sugallják, hogy „itt 
minden igazi.” Ez azonban nem igaz. Arra 
próbálnak építeni, hogy az emberek, a 
mai világ hamis és mesterséges elemei 
között, vágyakoznak valami valódira. A 
mi munkánk rendkívül összetett (aho-
gyan azt a fentiek is igazolják), és nehéz 
az átlagembernek akár csak elképzelni is, 
hogyan zajlik mindez. De gondoljunk 
csak bele: valóban elhinnénk, hogy az 
amerikai hadsereg hajlandó lett volna 
odaadni a Top Gun: Maverick stábjának 
egy igazi F-18-as vadászgépet, amelynek 
értéke a film teljes költségvetésének 
negyedét teszi ki? Természetesen nem – 
meséli Gábor, majd elárulja a titkot, 
miszerint az összes repülőgépet – még a 
filmben látható F-18-asokat is – egy ol-
csóbb oktatógép helyettesítette a for-
gatáson. Később ezeket a gépeket cse-
rélték le digitálisan a jól ismert vadász-
gépekre. 

Az Ácsról elszármazott, s világhíres al-
kotásokon dolgozó szakember beszél-
getésünk zárásaként elmondja, hogy a 
vizuális effektek lényegében csak illú-
ziók – „tükör és füst”, ahogy mondani 
szokás. Ezek segítségével segítenek a 
nézőknek kiszakadni a mindennapok vi-
lágából, és elmerülni egy teljesen más, 
varázslatos univerzumban, legalább né-
hány órára.

rén talán sejti miről beszélek. Valaki más 
készíti el a modell „mozgatópontjait”, 
mintha egy marionettbábra rögzítené a 
damilokat. Ez nyilván ezerszer bonyolul-
tabb a mi esetünkben, hiszen mi még vir-
tuális izmot és zsírt teszünk a bőr alá, 
hogy amikor a dinó megindul, akkor való-
sághűen lötyögjön a bőre alatt is min-
den. Az animátor kelti életre a dinoszau-
ruszt a mozgatópontok segítségével, a 
speciális animátor pedig a forgatáson 
lévő kamera mozgását reprodukálja. 
Külön szakemberek foglalkoznak azzal, 
hogy valósághűen jelenítsék meg példá-
ul a dinoszaurusz által lerombolt épüle-
teket, a lábnyomokat a sárban, a bőrén 
lefolyó esőcseppeket, vagy a levegőben 
lebegő törmeléket. De az ő munkájuk-
hoz tartoznak a robbanások, óceánok, 
folyók, varázslatok (wingardium leviosa 
és társai) és egyéb természeti (és nem 
természeti) jelenségek. Ha nem is vilá-
gokat teremtünk, de az illúzióját a világ 
egy kis szeletének.

S ha már teremtés: ezután „lőn a vi-
lágosság”, teszi hozzá Gábor. Miután 
több száz ember több hónapnyi vagy 
akár évnyi melóval létrehozta a fen-
tebb felsoroltakat, jönnek a világítók – 
vagyis Gáborék – akik ezt a virtuális 
világot megtöltik fényekkel. 

- Égboltot és Napot húzunk fölé, amik 
szó szerint fényt bocsátanak ki (mármint 
virtuális fényt) és megvilágítják az alat-
tuk lévő dolgokat. Sokszor a legnehe-
zebb nem is maga a világítás, hanem en-
nek az egész kócerájnak az összeterelé-
se és egybetartása. A munkánk végén 
elkészülnek az első képkockák, mintha 
egy fotós exponálna egy kamerával. A 
filmeken 24 képkocát látunk másodper-
cenként és ezeknek a képeknek a gyors 
lejátszása teremti meg a folytonos moz-
gást az agyunkban. De van olyan eset, 
amikor egyetlen képkocka előállítása 20-

- Ácson nőttem fel, és ott éltem 18 
éves koromig. A Jókai Mór Általános Is-
kolába jártam, majd a komáromi Jókai 
Mór Gimnáziumban folytattam tanulmá-
nyaimat. Ezek után a Pannon Egyetemen 
szereztem mérnök-informatikusi diplo-
mát – kezdi a mesélést Gábor, aki jelen-
leg Budapesten él feleségével és két 
gyermekükkel.

Ön sikeres grafikus, munkája azon-
ban több ennél – varázslatos tevékeny-
ség. Hogyan esett a választása erre a 
szakmára?

- Mindig olyan szakmára vágytam, 
amely hosszú távon is érdekes marad, és 
egyszerre veszi igénybe mindkét agyfél-
tekémet. Az, amit most csinálok, egy-
szerre művészi és technikai munka. 
Emellett úgy gondolom, hogy aki a szó-
rakoztatóiparban dolgozik, annak célja 
valami olyasmit alkotni, ami kiszakítja az 
embereket a mindennapokból és talán 
még örömet is okoz.

- Valahol tényleg egyfajta varázslat 
ez, de igazából a filmkészítés minden as-
pektusa az. Hiszen a filmekben nem való-
ságosak azok a pillanatok, amelyek elhi-
tetik velünk, hogy a színészek szerelme-
sek egymásba, golyóállók, vagy meghal-
nak, amikor rájuk omlik egy épület. Ezek 
az illúziók a történetet szolgálják, hogy 
elhiggyük, amit a vásznon látunk.

Pulai Gábor a VFX, vagyis a vizuális 
effektusok részlegen dolgozik, számí-
tógépes utómunkát végez. Ilyen, ha 
egy filmben például számítógéppel 
robbant fel egy épületet.

- A munkámat úgy képzelhetjük el, 
mintha egy számítógépes játék világá-
ban lennénk, de annak minden elemét 
mi hoznánk létre. Mindennek megvan a 
virtuális megfelelője, csak a képzelet 
szab határt (no meg a büdzsé). Például, 
ha egy jelenetben egy dinoszauruszt kell 
hozzáadni az élő felvételhez, az renge-
teg szakember együttműködését igény-
li. A modellezők készítik el a dinoszau-
rusz virtuális modelljét, mintha agyagból 
faragnának egy szobrot, de mindezt a 
számítógép segítségével teszik, hihetet-
len részletességgel. Másvalaki ezt a mo-
dellt lefesti, de nem csak a színét hatá-
rozza meg, hanem azt is, hogy hol meny-
nyire csillogjon és milyen színű legyen a 
fény, ha áthalad a vékony részeken. Aki 
már átvilágított zseblámpával a tenye-

Beszélgetésünk Pulai Gáborral rendhagyó portré lesz. Hiszen az Ácsról elszármazott mérnök főként 
munkájáról mesél. Ami fölöttébb izgalmas, ugyanis nevével például a Harry Potter és a Csillagok háborúja 
filmek stáblistáján találkozhatunk. A vizuális effektusok részlegen dolgozó grafikus munkája varázslatos 
tevékenység, bár Ő azt mondja, szó sincs arról, hogy csodákat alkotna, sokkal inkább kiváló csapatjátékos, 
körülvéve szuper szakemberekkel. S mindenki azon dolgozik, hogy a lehető legjobb végeredmény szülessen.
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Fél évszázad elteltével is fennáll a szövetség 

zünk eltávozott szeretteinkről, Molnár 
József tagtársunk bensőséges és meg-
ható beszédében minden valamikori el-
hunyt barátunk emléke előtt tisztelegve 
kérte a jelenlevőket a néma tisztelet-
adásra.

Ezután vidámabb percek következ-
tek, bemutatásra kerültek az idei évben 
belépő tagjaink. Ők mindannyian mesél-
tek egy kicsit magukról, családjukról és 
természetesen szóba kerültek régi em-
lékek is. 

Az idei év legidősebb résztvevője Pap 
András volt, mint már említésre került a 
90. évébe lépett, ennek alkalmából egy 
apró ajándékkal kedveskedett a tagság, 
amit András bácsi kedves szavakkal és a 
jövőbe mutató tanácsokkal köszönt 
meg.Miután a jelenlevők elfogyasztot-
ták a finom ebédet, egy-egy pohár fris-
sítő mellett levetítettük a Baráti Kör 25 
éves évfordulóján készült filmet, amit 
tagtársunk Dobsa Mihály készített és újí-
tott fel a nézők számára. Mindenki szá-
mára tartogatott ismerős arcokat a fel-
vétel, és jó volt egy kicsit a 25 évvel ez-
előtti tagok között érezni magunkat. 

Folytatva a hagyományokat ezek 
után élénk baráti beszélgetések, vidám 
sztorizgatások és egy kis nótázás is kiala-
kult. 

A tagok úgy búcsúztak egymástól, 
hogy jövőre ismét találkoznak bízva ab-
ban, hogy senkit sem hátráltat és akadá-
lyoz semmilyen körülmény.

Tisztelettel köszönjük Ács Város Ön-
kormányzatának, hogy a civil társaságok 
támogatási keretéből immár második 
éve részesülünk, és anyagilag jelentősen 
hozzájárul a város a találkozó sikeres le-
bonyolításához. Számunkra ez azért is 
fontos, hiszen 49 évig ilyen nem volt, a 
tagdíjak és kisebb támogatások jóval ke-
vesebb lehetőséget nyújtottak részünk-
re. A Dr Pap András Baráti Kör léte és te-
vékenysége a jövőben is határozott ala-
pokon áll, erre a hagyományokhoz hű és 
folyamatosan megújuló tagság a bizto-
síték.  

díciónak megfelelően a Himnusz és a 
Székely Himnusz eléneklésével – nem 
meghallgatásával – kezdődött a találko-
zó. Ezt követően az elnök köszöntötte a 
jelenlevőket kiemelve azt, hogy a tag-
társakat – minden különbözőségük elle-
nére – milyen erősen tartja össze a szülő-
föld szeretete, egymás tisztelete, a ha-
gyományok fontossága, a baráti szavak 
ereje. Ácsinak születtünk és mindig is 
Ácsiak maradunk, bárhová vigyen az élet 
kereke, ide mindig jó hazatérni, vissza-
térni és találkozni és jó emlékezni az el-
múlt idők felidézésével. Ez volt az az esz-
me, ami miatt és ami érdekében az alapí-
tók 1973-ban elindították útjára a Baráti 
Kört.

A program folytatásaként Dr Szentir-
mai István polgármester úr köszöntötte 
az asztaloknál helyet foglalókat, méltat-
ta az elődöket és reményét fejezte ki a si-
keres és méltó folytatáshoz. Köszönetét 
fejezte ki a tagság felé a tradíció ápolásá-
ért, mellyel évről-évre fenntartjuk a le-
hetőséget arra, hogy az Ácsról elszárma-
zottak személyesen is találkozhassanak 
az ifjúkori barátokkal és láthatják a város 
fejlődését.

Sajnos nem múlik el év anélkül, hogy 
fájó veszteségek ne érnék a Baráti Kör 
tagságát, így volt ez sajnos az idei esz-
tendőben is. Mivel a találkozó napja arra 
az időpontra esett, amikor megemléke-

2024 november 2-án megtartották 
éves találkozójukat a Dr Pap András Ba-
ráti Kör tagjai. Az 1973-as megalakulás 
óta eltelt 51 évben csupán a 2020-2021-
es  Covid időszak alatt nem volt lehető-
ség, hogy az összejövetel megvalósul-
hasson. Ám a tagok tartják magukat, ah-
hoz a Petőfi Sándor idézethez, amit az 
alapítók nyitó gondolatként beírtak nap-
lójukba:

„A szövetség melynek szála minket 
összefont,

Áll, amíg csak vért bír a szív és velőt 
a csont.”

(Petőfi: Barátaimhoz 1843 április )
A találkozók helyszínei az idők során 

sokszor változtak, az első években a Sző-
lőhegyen, Tóth Károly présházában, ké-
sőbb hosszú ideig a Cukorgyár dunai szi-
vattyúházánal találkoztak a tagok. Ezu-
tán volt helyszín a Református Templom 
melletti terem, és az iskolai menza épü-
lete is. A tavalyi évben az 50 éves évfor-
dulóhoz illő helyszínen zajlott az ünnepi 
esemény a Művelődési Ház dísztermé-
ben, színvonalasan és méltó módon em-
lékezve az elődeink eszméire. Az idei év-
ben egyik kedves tagtársunk Szalai Ákos 
biztosította számunkra a Piskóta Étte-
rem és Kávéház nagytermét az összejö-
vetel lebonyolításához. Szép számmal 
gyülekeztek a szombati kora délután a 
tagok, régiek, újak és olyanok is, akik 
most voltak közöttünk először, de nem 
utoljára! 

Megtisztelte jelenlétével az ese-
ményt Dr Szentirmai István polgármes-
ter és nt. Gerecsei Zsolt református es-
peres, nekik ezúton is nagyon köszönjük, 
hogy velünk tartottak ezen a napon. 
Nagy örömünkre szolgált, hogy 5 év el-
teltével ismét sorainkban köszönthettük 
a 90. évében lévő ifj. Pap Andrást, alapító 
és névadó tagunk fiát. András bácsit az 
elmúlt években távol tartotta az utazás-
tól a covid, majd betegségek is közbe 
szóltak, ám most amikor az egészsége 
engedte fontosnak érezte, hogy itt le-
gyen velünk Ácson.  

A hagyományoknak és az 50 éves tra-

Csuka László  
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Herczeg Lajos, az 1956-os forradalom mártıŕja

Az 1956-os forradalom egy sosem gyógyuló seb hazánk lelkén. Nevezetes hősei mellett számtalan „hétköznapi” 
áldozatot követelt a függetlenségért, szabadságért vívott harc. Városunk hőse Herczeg Lajos, aki fiatal, reményteli 
életével fizetett a megszállók elleni harcban. A lelkipásztornak készülő mártír családtagjai ma is köztünk élnek, s a 
Város és a Református Egyház képviselőivel közösen emlékeznek Herczeg Lajosra halála napján, október 28-án a 
rendszerváltás óta minden évben a temetőben, a családi sírja mellett. Emléke előtt fejet hajtva Gerecsei Zsolt esperes 
úr idézi fel tragikusan rövid életét.
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O� szi hangulat a városban 

ján, kreatívan állt össze. Ehhez a meg-
mozduláshoz a mai napig szívesen kap-
csolódtak be más intézmények, illetve 
családok is.

A párás, hűvös októberi-novemberi 
napokon egy kis melegséggel tölti el a 
szívünket a látvány, jó alkalmak ezek ar-
ra, hogy az ember megálljon a rohanás-
ban egy kicsit, és kikapcsolódjon. Az itt 
élők előszeretettel sétáltak el a pon-
tokra, megcsodálhatták nappali és esti 
fényben a műveket, és gyönyörködhet-
tek a kész összeállításokban, ahol képe-
ket is készíthettek.

Ezek az összefogások mutatták meg, 
hogy az évek alatt milyen jó társaság 
tudott összekovácsolódni. Így lehet iga-
zán együtt „dolgozni”, és mosolyt csalni 
sok kisgyermek és felnőtt arcára, ami 
felbecsülhetetlen érték.

„Egyedül keveset tudunk tenni, de 
együtt sokkal többre vagyunk képesek.”

( Helen Keller)

összetartással az óvoda előkertjét deko-
rálta ki. Ezek a megmozdulások mindig 
nagy csapatmunkát igényeltek. Ötlete-
léssel kezdődtek, majd folytatódtak az 
anyagok beszerzésével és végül egy jó 
hangulatú kész kompozíció összeállítá-
sával végződtek, ahol mindenki jól érez-
te magát.

A „Tök jó napok” kezdeményezés 
Szűcs Bernadett óvodapedagógus ötle-
te alapján hozzákapcsolódott az őszi de-
koráláshoz a telephelyi óvodában, ahol a 
családok otthon a gyermekeikkel együtt 
készítettek töklámpásokat, amelyeket 
elhelyeztek az előkertben. A töklámpá-
sok készítői jutalmat kaptak.

Ezek a csapatmunkák hozzájárultak 
ahhoz, hogy megalapozzák a közelgő 
óvodai rendezvények hangulatát, mint 
pl.: telephelyi óvodában az Ősz ünnep, a 
központi óvodában pedig a Márton-nap. 
A hétköznapi dolgokból barkácsolt őszi 
díszek pont attól voltak olyan szépek, 
hogy a közösség kétkezi munkája alap-

Már hagyománnyá alakult, amely 
2019-ben még csak kezdeményezésnek 
indult. Varga Éva, egy háromgyermekes 
anyuka volt az ötlet megálmodója, ami 
akkor az „Utcára a tökökkel” elnevezést 
kapta. Azóta is él ez a hagyomány váro-
sunkban, amely tökéletesen tükrözi azt, 
hogy egy jó cél érdekében közösen, nagy 
összefogással tud együtt dolgozni a 
lakosság.

Ahogy beköszöntött az ősz, elkez-
dődtek az előkészületek. Töretlenül, 
minden évben az Ácsi Bóbita Óvoda 10 
csoportja készült a szebbnél szebb kom-
pozíciókkal, amit az óvodai dolgozók és a 
kreatív szülők közös összefogásával a vá-
ros utcáinak néhány pontjára helyeztek 
el. A központi óvoda csoportjai (süni, lep-
ke, nyuszi, katica, napocska, micimackó) 
külön-külön készült csodás remekmű-
vekkel az óvoda környékére és a Fő utca 
bizonyos pontjaira, míg a pénzásási te-
lephely csoportjai (hóvirág, szamóca, tu-
lipán, cseresznye), közös erővel, nagy 

Szűcs Bernadett óvodapedagógus 
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Az A� csi Gárdonyi Géza A� ltalános Iskola hıŕei

Gárdonyi nap 

Országos Haditorna Verseny

Egészségheti rendezvényeink

pontvadászat. Minden osztályfőnök egy 
-két izgalmas feladattal várta a diákokat. 
Volt rendszám felismerés, tanárok felis-
merése kiskori képekről, zenefelisme-
rés, vízen járás, petrencésrúd tartás, őszi 
párosító, krumpli továbbítás, lufi öltöz-
tetés, gyöngyfűzés. A feladatok jó meg-
oldása után mindenki egy-egy pontot 
kapott. Az eredményhirdetésre a csar-
nokban, a sportversenyek előtt került 
sor. A legjobban teljesítő osztály a 8.b 
osztály lett. Második helyen végzett az 
5.a és a harmadik helyen az 5.b osztály. 
Ezt követően floorball, kidobó, kosárlab-
da, foci és kerékpáros ügyességi játéko-
kon vehettek részt a diákok. A nap végén 
elfáradva, de vidáman indult haza min-
denki és kezdte meg a várva várt őszi 
szünetet.

a játékos, vidám feladatok, illetve a 
sportversenyek vették át. Reggel a fel-
sősök izgatottan gyülekeztek a tanter-
meikben és várták, hogy elkezdődjön a 

Iskolánk névadójának tiszteletére 
minden év október végén Gárdonyi na-
pot szervezünk tanulóink számára. Az al-
só tagozatos diákjaink a délelőtt első fe-
lében a sportcsarnokban játékos, spor-
tos feladatokat teljesítettek. 10 külön-
böző helyszínen forgószínpad-szerűen 
próbálhatták ki az ügyességi játékokat. 
Az udvaron Horváth Balázs a katonák 
életéről izgalmas előadást tartott az ér-
deklődő gyerekeknek, majd bemutatta 
saját gyűjteményének különleges darab-
jait. Láthattak eredeti egyenruhát és kü-
lönböző felszereléseket, háborús erek-
lyéket is. A legérdekesebb az airsoft be-
mutató volt. A délelőtt további részében 
a Mesekocsi Színház vidám, interaktív 
előadásában Lúdas Matyi története ele-
venedett meg.

2024. október 25-én a tanulás helyét 

valamint a sport és az egészséges élet-
mód népszerűsítése.

Az 5 órás eseményt megtekintette 
Szalay-Bobrovniczky Kristóf honvédelmi 
miniszter is.

A versenyen sajnos a második ver-
senyszám után csapatunk egyik tagja, 
Balogh Barnabás nem tudta folytatni a 
versenyzést egészségügyi okok miatt. A 
megfogyatkozott csapat hősiesen küz-
dött és nem adta fel. Hárman teljesítet-
ték a 4 főre tervezett versenyszámokat, 
többek között a gépjárműtolást, aka-
dálypályát, kézigránát dobást, 4X400 
méteres fegyveres váltófutást. Végül 3 
ponttal lemaradtak a fiúk a dobogóról és 
a nevezett 15 csapat közül az előkelő 
negyedik helyen végeztek. 

Nagyon büszke vagyok rátok Csánó 
Levente, Adamecz Zalán, Balogh Dániel. 

Külön köszönet Fülöp Tünde védőnő-
nek, aki segítette a fiúk felkészítését  az 
elsősegélynyújtási feladatokban.

Poncsákné Nagy Ildikó

Poncsákné Nagy Ildikó

- mire figyeljünk az online vásárlás 
vagy online szolgáltatások igénybevé-
telénél (pl. fogyasztói értékelések, web-
shopok megismerése) 

- fogyasztói jogok online vásárláskor
Az előadás végén a diákok feltehet-

ték a témával kapcsolatos kérdéseiket is 
és beszélgethettek arról, hogy velük 
vagy hozzátartozóikkal esett-e már meg 
valamilyen hasonló eset. 

ben megadott adataik értékének tuda-
tosítása és tájékoztatás arról, hogy ezen 
értékek védelmében mit tehetnek.  

Az előadáson a következő témákról 
hangzott el tájékoztatás:

- adataink értéke: az online platfor-
mok működési logikája, az ingyenesség 
hamis ígérete

- reklámok a digitális térben (pl. sötét 
mintázatok, megtévesztő állítások, in-
fluenszer marketing) 

Iskolánkban november 11-5-ig zajlot-
tak az Egészséghét rendezvényei. Ebből 
az alkalomból 2024.11.12-én a nyolcadik 
évfolyam a Gazdasági Versenyhivatal két 
munkatársának, Kekk Laura és Varga 
Andrea előadásán vett részt.

Az előadás célja az általános és kö-
zépiskolás diákok tudatosságának fel-
ébresztése és gondolkodás beindítása a 
digitális tér fogyasztóvédelmi kérdései-
vel kapcsolatban, valamint az online tér-

döntőjén melyet 2024. november  5-én 
rendeztek.  A verseny célja a honvédség 
és a társadalom kapcsolatának erősíté-
sére, a honvédelmi nevelés elősegítése, 

Iskolánk ebben a tanévben is részt 
vett Tatán az általános iskolák számára 
megrendezett Országos Haditorna Ver-
seny Komárom-Esztergom Vármegyei 
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Egészséghét az alsó tagozaton

Az alsó tagozaton november 11-15-ig 
rendeztük meg az egészséghetet. 

Három reggel vidám tánccal, zenés 
tornával indítottuk a tanítási napot.

Hétfőn máris egy nagyszabású kiállí-
tással nyitottuk meg a hetet. A gyerekek 
ötletes gyümölcs- és zöldségszobrokat 
készítettek, melyekben egész héten 
gyönyörködhettünk. Kedden minden ta-
nuló fogászati ellenőrzésen vett részt. 
Szerdán délelőtt egy nagyon érdekes,  
modern szemléletű előadást hallgat-
tunk meg. Lelovics Boglárka jött el hoz-
zánk a TEST-KÉP-ZÉS csapat képvisele-
tében. Az egészséges táplálkozásra és a 
mozgás fontosságára hívta fel a figyel-

münket a diákok aktív bevonásával. A 
hasznos ismeretek elsajátítása után friss 
zöldségkóstoló várta a gyerekeket - Nász 
Évi néni kertjéből. Csütörtökön délután  
„egészség-kvízre” vártuk az osztályok 
tagjait a könyvtárba. Néhány alma elfo-
gyasztása után a csapatok megoldották 
a feladatokat, összerakták a puzzle-t, 
majd plakátot is készítettek. Oklevél és 
müzliszelet volt a jutalom. Pénteken 
gyümölcssalátával kedveskedtünk min-
denkinek. A gyümölcsöket nagyon szé-
pen köszönjük Szabó Kittinek, a Zöldsé-
gek paradicsoma és a SzaBogyumi.hu tu-
lajdonosának. Izgalmas és tartalmas na-
pokat éltünk át együtt. 

Köszönetünket fejezzük ki támogató-
inknak, a szülőknek, kollégáinknak, hogy 
segítették a terveink megvalósítását.

Illyés Mónika,  Nász Éva, Molnárné Mészáros Judit tanító nénik
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„Csokit vagy csalunk” A� cson

Idén 25 család, úgynevezett cukorkapont várta városunkban október 31-én a halloween-i jelmezbe öltö-
zött gyermekeket és szüleiket, akik cukrokat, csokikat és más finomságokat kaptak a vendéglátóiktól.

2023-ban első alkalommal, de hagyo-
mányteremtő szándékkal rendezték 
meg a „Csokik vagy csalunk Ácson” elne-
vezésű programot, amely már tavaly is 
népszerű volt az ácsi családok körében. 
Ennek szellemében és több megkeresés 
után folytatva a hagyományt az óvodai 
szülői szervezet és Nagy Tamás önkor-
mányzati képviselő szervezésében idén 
is megvalósult a program, amelynek ko-
ordinálásában részt vállalt Éri Gáborné 
és Nagy-Gasztonyi Anett. A szervezők a 
program elején minden résztvevőnek 
egy a cukorkapontokkal és térképpel 
ellátott lapot adott a Zichy parkban, ahol 

idén is egy közös, nagy csoportkép ké-
szült az indulás előtt. A térkép mellett 
idén is Földes Zsuzsannának köszönhe-
tően egy Google térképet is szerkesztett 
telefonra külön erre az alkalomra.

A cukorkapont felhívásra összesen 25 
család jelentkezett, akik amellett, hogy 
cukorral és csokikkal kínáltak a gyereke-
ket, készülve az eseményre külön deko-
rációval, játékos feladatokkal, ijesztge-
téssel, zsíros kenyérrel, süteményekkel 
és meleg teával is várták a halloween-i 
jelmezbe bújt apróságokat.

Az ijesztő vagy éppen kedves jelme-
zekbe öltözött gyerekek délutántól sö-

tétedésig járták városunk utcáit. A rész-
vétel a cukorkapontok beszámolói alap-
ján elképesztő volt, a programon több 
mint 400 gyermek vett részt, akik vagy 
szüleikkel vagy kisebb csoportokban 
látogattak meg a cukorkapontokat.

Nagy Tamás elmondta, hogy bár sok 
támadás érte az eseményt, azonban a 
részvétel nem ezt mutatja, hiszen a várt-
nál is többen vettek részt a programon. 
A képviselő hozzátette: a kedvező időjá-
rásnak is köszönhetően ismét egy jó al-
kalom volt arra, hogy a gyermekek ki-
mozduljanak otthonról és együtt legye-
nek a szüleikkel és barátaikkal. Kiemelte, 
hogy szükség van az ilyen közösségi ese-
ményekre.

Köszönet a cukorkapontoknak és 
mindenkinek, aki részt vett az esemé-
nyen.

Örömmel osztjuk meg a Tisztelt Olva-
sókkal, hogy november 28-án a Város-
gazdálkodás vezetője MARKÓ RENÁTA 
átvehette Komárom-Esztergom várme-
gye közgyűlésének elismerését a me-
gyeházán. A hátrányos helyzetű romák 
megsegítéséért végzett munkáját Vályi 

István Díjjal viszonozták, értékelve a ro-
ma közösség társadalmi felzárkóztatá-
sáért végzett kimagasló, áldozatos tevé-
kenységét.

Ács Város Önkormányzata nevében 
szeretettel gratulálunk!

Gratulálunk Markó Renáta!



Kedves munkatársunktól búcsúzunk 
a Polgármesteri Hivatalból, nyugdíjba 
vonulása alkalmából.

Papp Gáborné, Edit 1978. októberé-
ben kezdett el dolgozni az egészség-
ügyben – a győri kórház könyvelőjeként.

1987. decemberében került az Ács 
Nagyközségi Tanácshoz, adóügyi előadó 
munkakörbe. Néhány év múlva a pénztá-
rosi feladatokat vette át, melyet 2014. 
decemberéig végzett. Hosszú évekig 
volt a „hivatal pénztárosa”. 

Munkáját mindig a megbízhatóság, 
alaposság, átgondoltság jellemezte, a 
rábízott feladatokat lelkiismeretesen 
végezte.

U� j időszak kezdődik

Idén ıǵy érkezett a Mikulás

Helyszıńi szemlét tartottak
az ácsi katódanyag-gyár épıt́kezésén

a helyi munkabizottság tagjai

2015. januárjától nyugdíjba vonulásá-
ig a humánerőforrás ügyintézői munka-
kört töltötte be.

2024. november 25-én lezárult egy 
korszak, a közszférában eltöltött hosszú 
idő után kezdődhet számára egy új idő-
szak, melyhez kívánunk jó egészséget és 
boldog életet családja, unokái körében!

„A nyugdíj egy kis örömökkel teli 
kincsesláda, ahol minden pillanat 

emlékeztet bennünket arra, hogy az élet 
értékes ajándék!”

                                                                                     
Léa Précieux
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Bejárták az ácsi katódanyag-gyár 
építkezését kedden a helyi munkabi-
zottság tagjai. A 41 ezer négyzetméte-
res létesítményben az előzetes tervek 
szerint haladnak a munkálatok, zajlik a 
csarnokszerkezet építése – tájékoztatta 
a helyszíni szemle résztvevőit Fülöp 
Ferenc, a BAMO Technology Hungary 
Kft. közkapcsolati igazgatója. A 900 új 
munkahelyet teremtő ácsi katódanyag-
gyár 2025 második felében kezdheti 
meg a próbatermelést.

A munkabizottság tagja többek kö-
zött az ácsi polgármester, a jegyző, több 
képviselő, a környező települések pol-
gármesterei, a helyi civil szervezetek 
képviselői, valamint az Ácson 1,3 milliárd 
eurós beruházással katódanyaggyárat 
építő BAMO Technology Hungary Kft. is.

A bejáráson a legtöbben arra voltak 
kíváncsiak, befolyásolja-e a BAMO ter-
veit az elektromos autók eladásában lát-
ható európai megtorpanás.

kalmazva olyan partnereket szolgál 
majd ki, mint a Debrecenben gyárat épí-
tő BMW. A német cég képviselői szinte 
heti rendszerességgel látogatják meg az 
ácsi építkezést. Folyamatosan tárgyal a 
BAMO további lehetséges vásárlókkal is.

Fülöp Ferenc elmondta, hogy az épít-
kezés generálkivitelezője, a Market 
Építő Zrt. számos környékbeli cégnek ad 
munkát: együttműködnek 6-7 nagyobb 
és 25-30 kisebb helyi vállalkozással is. 
Első ácsi munkatársát is felvette a BA-
MO, mérnöki pozícióba, 8 kínai kollégá-
juk már a városban lakik.

A közkapcsolati igazgató a munkabi-
zottság tagjától érkező kérdésre vála-
szolva arról tájékoztatott: a létesítmény 
köré tervezett véderdő és védőnövény-
zet telepítéséről már tárgyalt a cég a 
Duna-Ipoly Nemzeti Parkkal, a fák telepí-
tését várhatóan az építési terep rende-
zése után kezdik meg.

Fülöp Ferenc hangsúlyozta: a jövő to-
vábbra is ezeké a járműveké, a jelenlegi 
piaci trendek nem befolyásolják a cég 
magyarországi terveit. Az ácsi katód-
anyag-gyár az előzetes terveknek meg-
felelően épül meg.

A területen lehetőség van egy máso-
dik üzem felépítésére is. A létesít-
ményben a maximális kapacitással szá-
molva évente 100 ezer tonna katód-
anyagot lehet majd gyártani, ez 200-300 
ezer elektromos autóhoz elegendő. A 
világban 2023-ban közel 14 millió ilyen 
gépjárművet adtak el, a piacon tehát 
hatalmas igény van a katódanyagra.

A BAMO a világ legfejlettebb és leg-
modernebb gyártási technológiáját al-

Ács, 2024. november 13. – Az ütemtervnek megfelelően halad az ácsi katódanyag-gyár építése, 2025 második 
felében indulhat meg a próbatermelés – tájékoztatta a BAMO Technology Hungary Kft. az ácsi munkabizottság tagjait 
az építkezés helyszínén szervezett keddi bejáráson. A BAMO terveit nem befolyásolják az aktuális piaci trendek, így az 
üzem az eredetileg tervezett kapacitással épül meg.
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Különleges délelőttöt szerveztünk 
gyermekeinknek, hogy emlékezetessé 
tegyük számukra a Mikulás látogatását. 
Fantasztikus összefogással sikerült elér-
nünk, hogy ez létrejöjjön. Hetek óta fo-
lyamatosan egyeztettünk, hogy a mai 
napon minden a helyén legyen, gördülé-

kenyen menjen. A legkisebbek a meg-
szokott, biztonságot nyújtó közegük-
ben, a csoportszobáikban találkoztak a 
Mikulással. 

A nagyobbaknak azonban különleges 
élményt terveztünk az idei évben.  

Mikulás bácsi már kora reggel az óvo-

da udvarán sétálva hívogatta a kicsiket a 
Piskóta kávéházba. Bekukkantott, bein-
tegetett az ablakokon is.  

Az Agrovario Kft traktorja húzta 
Ruskó József kisvonatának két kocsiját, 
amivel a gyerekek a program helyszínére 
utazhattak.

Héreginé Major Ilona
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A pénzásási gyerekek utaztatásában 
segítségünkre volt még Tóth Károly a 
Mikulás quadjával és Vízi József az ön-
kormányzat kisbuszával.

Mesebeli környezetben hallgathat-
tuk a Kifordítva zenekar koncertjét és a 
végén természetesen megjelent az igazi 
Mikulás is, akit már nagyon vártunk.

Köszönöm mindenki támogatását, 
aki valamilyen formában részt vett a 
program szervezésében, lebonyolításá-
ban:  

Piskóta Kávéház Ács
Természetjáró Bakancsos Klub
Kifordítva zenekar
Bartók Béla Művelődési Ház

Ács Város Önkormányzata
Agrovario Kft
Ácsi Bóbita Óvoda Szülői Szervezete
Ruskó József, Tóth Károly, Büki Zsolt,
Kustyán Zoltán, Gregovics József,
Unfer Szalai Virág, Liszkai Zoltánné,
Tóth János.

Napsugaras advent

ÜNNEPI MŰSORT ADOTT A NAPSUGÁR MŰVÉSZETI ISKOLA ADVENT MÁSODIK HETÉBEN. AZ ESEMÉNYEN  
RÉSZT VETT SZÜLŐK, NAGYSZÜLŐK ÉS ÉRDEKLŐDŐK NEM CSALÓDTAK, FANTASZTIKUS HANGULATOT 

CSEMPÉSZTEK A GYEREKEK A MŰVELŐDÉSI HÁZ FALAI KÖZÉ.
AZ ISKOLA MŰVÉSZTANÁRAI JÓ MUNKÁT VÉGEZNEK, KEZEIK KÖZÖTT SOK TEHETSÉGES ÁCSI GYEREK 

BONTAKOZHAT KI!
ÉRDEMES CSATLAKOZNI HOZZÁJUK!
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Sikeres kerékpáros öregbıt́i városunk hıŕnevét

kem és megszűnt minden fájdalmam. 
Ekkor tudatosult bennem, hogy mennyi-
re fontos a megfelelő pozíció a kerékpá-
ron. A 2023-as év májusában pedig egy 
sprint edzésen sikerült elesnem és el-
törtem a bal tenyérközépcsontom, ami-
nek köszönhetően úgyszintén kihagy-
tam a nyári szezont. Az év vége felé már 
terheltettem a kezemet, így elindultam 
életem első Cyclo-cross versenyén MTB 
kategóriában, az UBM Cyclo-Cross Chal-
lengen, ahol összetettben megnyertem 
a 4 fordulós bajnokságot. A versenysoro-
zat végezetével teljesen a 2024-es évre 
fókuszáltam, ugyanis életemben először 
indultam külföldi nemzetközi versenye-
ken és egy 24 órás versenyen is. 

Milyen lehetősége van Ácson a sport-
ág gyakorlásához?

- Az utóbbi években fejlődött Ács vá-
ros úthálózata, aminek nagyon örülök és 
bizakodóan állok hozzá a jövőben is. A té-
li időszakban nagyon sokat járok az Ernő-
majori úton, ahol szinte nincsen autós 
forgalom így nyugodtan lehet edzeni 
még sötétben is. Természetesen a lám-
pa elengedhetetlen! Továbbá örülök ne-
ki, hogy jó kapcsolat van a város és a Bri-
getio KSE között.

Számomra a kerékpáron töltött idő 
maga a feltöltődés és kikapcsolódás, így 
az esetek többségében egy hosszú nap 
után nem is vágyok másra. A kerékpáros 
edzések mellett heti háromszor jógá-
zom, ami kiegészítésként tökéletes. To-
vábbá a téli időszakban hetente kétszer 
edzek a core izomcsoportokra, különbö-
ző plank gyakorlatokkal. Ha valaki szeret-
ne elkezdeni kerékpározni a városunk-
ban és szeretne egy csapat tagja lenni, 
csak ajánlani tudom a Brigetio Kerékpá-
ros Egyesületet, jó kapcsolatot ápolnak 
ugyanis a várossal, hiszen jelentős az ácsi 
taglétszámuk. Számos rendezvényen 
képviseljük magunkat és segítünk a vá-
rosnak. Szóval azt tanácsolom, hogy aki 
kedvet érez, látogasson el a Brigetio KSE 
Facebook oldalára és nézze meg, hogy 
mit is csinálunk. Azt garantálni tudom, 
hogy jó hangulatban sosem lesz hiány – 
jelenti ki lelkesen a fiatal sportoló, aki ha-
tározott célokat fogalmaz meg a jövőre 
nézve.

- A 2025-ös évet tekintve két nagyobb 
célom van. Elősként szeretném magam 
kvalifikáltatni az Amatőr Gran Fondo 
Világbajnokságra és képviselni hazámat 
és városomat a világbajnokságon, továb-
bá a Hegyi Országos Bajnokságot minél 
szebb eredménnyel zárni. 

Édesapám pedig Győrben dolgozik az 
Audiban, már több mint 25 éve. Büszke 
vagyok szüleimre és a munkájukra. Je-
lenleg én a Dana Hungary Kft.-nél dolgo-
zom IT koordinátorként Győrben. Na-
gyon szeretem a munkámat, ugyanis 
minden nap új kihívással kell szembené-
zek és folyamatosan lehetőségem van a 
szakmai fejlődésre. 

A fiatalember elmeséli, hogy a ke-
rékpározással 7-8 éves korában ismer-
kedett meg, mikor Édesapjával elmen-
tek az első versenyére, amit Bábolnán 
rendeztek meg és ott a 2. helyen ért cél-
ba. 

- Egészen 2016-ig csak azért kerékpá-
roztam, mert szerettem a sportot. A kö-
zépiskolás éveim alatt felhagytam a ke-
rékpározással, ugyanis a tanulás váltotta 
fel a szerepét. Majd 2020-ban megvásá-
roltam az első országúti kerékpáromat 
és elkezdtem újra a sportot. Héregi 
Péter volt osztálytársam segítségével 
kerültem 2020 végén a Brigetio KSE-hez. 
Az idő teltével több közös edzésre jár-
tam el és egyre jobban kezdtem hinni 
magamban, hogy nem is vagyok olyan ü-
gyetlen, hiszen ha jött egy kisebb vagy 
nagyobb emelkedő, akkor én sikeresen 
vettem fel a kesztyűt a csapattársaim-
mal szemben és versenyeztünk, hogy ki 
ér fel előbb a tetejére. Minél több idő 
telt el, annál többször enyém volt ez a 
dicsőség. Ezek a közös edzések és pozitív 
visszajelzések megadták a kellő bátorsá-
got, hogy versenyezzek is. 2021 augusz-
tusában a VII. Brigetio Országos Mezőny-
versenyen 7. helyen végeztem a korcso-
portban. Ekkor döntöttem el, hogy ko-
molyabban szeretnék a kerékpározással 
foglalkozni és elkezdtem heti szinten 
rendszeresen edzeni. Sajnos 2022-ben 
előjöttek a kellemetlen térdfájdalmak, 
emiatt nem versenyeztem a 2022-es sze-
zonban, de decemberben az akkori ke-
rékpáromat beállították pontosan ne-

- Az idei évben 2 fő verseny van amire 
nagyon büszke vagyok. Életem első 
nemzetközi UCI Gran Fondo kerékpár-
versenyén Neusiedlersee Radmarathon-
on sikeresen kvalifikáltam magam az 
Amatőr Gran Fondo Világbajnokságra 
Dániába. Nagyon büszke vagyok erre az 
eredményemre is, ugyanis nagyon ne-
héz volt a 127 km-es pálya a Fertő tó kö-
rül, viharos szélben. Egy nagyobb bukás 
miatt egy német sporttársammal ketten 
versenyeztük végig a versenyt egészen a 
65. km-től, mivel kiszakadtunk a mezőny-
ből, majd a végén sikerült megnyernem 
a sprintet közöttünk. Továbbá idén sike-
rült megnyernem Magyarország egyik 
legikonikusabb és meghatározóbb hegyi 
időfutam-bajnokságát amatőr szinten a 
XVII. Pilis Kupát. A bajnokság 2 forduló-
ból áll és mind a két fordulóban hasonló 
a cél ugyanis a Dobogó kőre kell felteker-
ni, Esztergomból kiindulva. Az első for-
dulóban Pilismarót felől kell teljesíteni a 
25 km-es távot, majd a második forduló-
ban a rövid oldalról rögtön Esztergom-
ból, ami 13 km. Az első fordulóban a fér-
fiak között abszolút első helyen végez-
tem még a második fordulóban az ab-
szolút 3. helyen – sorolja büszkén sikeres 
megmérettetéseit Vörös Gergő, aki idén 
Szerbiában is részt vett egy nemzetközi 
versenyen. 

- A szerbiai Gran Fondo-n egy defekt 
miatt vége lett a versenyemnek. Július-
ban rajthoz álltam egy 24 órás versenyen 
a Hungaroringen, ahol 13 óra alatt 100 
kört tekertem a versenypályán, így 430 
km-t tudtam teljesíteni. Ez a verseny a 
2025-ös versenynaptáramba is bekerült 
már, ugyanis szeretnék javítani ezen az 
eredményen. Az október kezdetével el-
kezdődött a UBM Cyclo-cross Challenge 
Etyeken, ahol az első fordulót sikeresen 
megnyertem és bizakodom az idei cím-
védésben. 

Vörös Gergő tehát hazai és nemzet-
közi szinten is öregbíti sikereinek kö-
szönhetően városunk hírnevét. A Brige-
tio KSE 25 éves versenyzője születése 
óta Ácson él szüleivel és testvérével, aki 
jelenleg Ausztriában lakik. 

- Itt Ácson jártam végig az óvodát és 
az általános iskolát. A középiskolai és 
egyetemi tanulmányaimat Győrben vé-
geztem a Deák Ferenc Szakgimnázium-
ban és a Széchenyi István Egyetemen, 
ahol gazdaságinformatikus és kereske-
delem és marketing logisztika szakirá-
nyon végeztem. Édesanyám a helyi Ácsi 
Bóbita Óvodában dolgozik, mint dadus. 

A kerékpározás versenyszinten tipikusan egy olyan sportág, ahol muszáj hetente legalább 5-6 napot edzeni. Vörös 
Gergő egy héten 6 napot edz 1 pihenőnappal és évente 2 nagyobb pihenő szakaszt tart, ami 1-1 hetet jelent kerékpáro-
zás nélkül. Heti szinten tehát 10-15 órát tölt kerékpározással, ami havonta 1500-1700 km-t jelent. Ez laikusként na-
gyon soknak tűnik, de a sportoló azt vallja, hogy aki elkezd kerékpározni, hamar rájön, hogy gyorsan telnek a kilométe-
rek. Gergő esetében pedig gyorsan sokasodnak a kupák is, hiszen városunk hírnevét öregbítve, sikert sikerre halmoz.
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ÁCSI HÍREK

Felhıv́ás

Kedves Ácsiak!
Hamarosan fennállásának 100. évfordulóját ünnepli az Ácsi Kinizsi Sportklub.
Erre a jeles évfordulóra készülve szeretnék önálló indítvánnyal készülni a testület felé, 

amelynek témája, hogy más településekhez hasonlóan Ácson kapjon méltó nevet a sport-
csarnok és a sporttelep.

Ebben szeretném most az ácsiak az Önök segítségét kérni, hogy javasoljanak nevet 
arra vonatkozóan kinek a nevét viselje a városi sportcsarnok és a sporttelep.

Több javaslat is érkezett már, azonban még várom az észrevételeket, javaslatokat.
Küldjék el ötleteiket a nagy.tamas@me.com e-mail címre.

Nagy Tamás
önkormányzati képviselő

Téli leállások

Ácsi Polgármesteri Hivatal. 2024. 12.23-2025.01.05. kö-
zött a Polgármesteri Hivatal zárva tart.

Az Ácsi Bartók Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi 
Sportcsarnok az ünnepi időszakban az alábbiak szerint tart 
zárva:

Könyvtár: 2024.12.17-2025. 01.13-ig
Művelődési Ház:2024.12.23-2025.01.13-ig 
Városi Sportcsarnok: 2024.12.23-2025.01.05-ig,
Pénzásási tornacsarnok: 2024.12.23-2025.01.05-ig.

Az Ácsi Bóbita Óvoda utolsó munkanapja az idei évben 
2024.12.20. péntek. Ezen a napon az óvoda 13:00 óráig tart 
nyitva. 

2024. 12.21-2025.01.01-ig az óvoda zárva tart. 2025. 
01.02-03-án előzetes felmérés alapján az óvoda ügyeleti 
rend szerint fogadja a gyerekeket a Kinizsi Pál utca 21. sz. 
alatti épületben. Első munkanap 2025.01.06.

Ácsi Szociális Alapszolgáltatási Központ székhely család 
és gyermekjóléti szolgáltatás, idősek nappali ellátása: 
2024. december 23,30,31 zárva, 2025.január 2,3 nyitva. 

Ácsi Pitypang Bölcsőde telephelyén 2025. január 02-03 
ügyeleti rendszerben felmérés alapján a Pénzásási Óvoda 
épületében. 

Tájékoztatás
A GYHG Győri Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. a teljes szolgáltatási területén bevezeti a házhoz menő szelek-

tív gyűjtést. A járattervünkben logisztikai optimalizációt kellett végrehajtani, mely érinti Ács településen a házhoz 
menő szelektív gyűjtés napját. 

Ács településen a házhoz menő szelektív gyűjtés 2025. január 1-től 2 hetente történik, mely alapján az ürítési 
napok 2025. I. félévében a következők: 

Január 13. és 27.
Február 10. és 24.

Március  10. és 24.
Április 07. és 21.

Május 05. és 19.
Június 02., 16. és 30.

Praxisváltás
Az  ácsi III. számú háziorvosi körzetben (Ács, Deák Ferenc utca 25.) praxisváltás történt.

A háziorvos neve: Dr. Pál Lóránd 

Rendelési ideje: 
hétfő: 08:30 – 12:30

kedd: 08:30 – 12:30
szerda: 12:00 – 16:00

csütörtök: 08:30 – 12:30
péntek: 08:30-12:30

Telefonos elérhetősége:

0620/959-3831

        Köszönettel és őszinte tisztelettel,


